
2/2008

ZPRAVODAJ OBECNÍHO ÚŘADU • ROČNÍK XXI



Dolní Bojanovice 1

Přejeme 
všem příjemnou 
dovolenou 
a dětem hezké 
prázdniny.

Redakční rada Zpravodaje

Děti ZŠ
Dolní Bojanovice
nám namalovaly,
jak budou trávit
prázdniny.

Michal Růžička, 4.A - Bude pomáhat tatínkovi

Anička Ujčíková, 1.A - Bude jezdit na koni 

Radim Kubina, 4.A - Bude jezdit s rodinou na člunu

na pozemek 
u moravanského kříže
(směr od ulice cacardov k lesu 
lapoštorf)

muzejní spolek • obec dolní bojanovice • kratina, a.s., dolní bojanovice

Pod záštitou Ing. Stanislava Juránka, 
hejtmana Jihomoravského kraje 
a Ing. Jana Veleby, prezidenta Agrární 
komory ČR

PRVNÍ ČÁST PROGRAMU 
NA POLI S OBILÍM:

  žnutí obilí srpem
  sečení kosou
  sečení samovazem
  vázání obilí do snopů
  skládání snopů do mandelů
  hry dětí
  žehnání dožínkového věnce
  připomínka 160. výročí zrušení roboty
  průvod s dechovou hudbou Liduška 

 do areálu a. s. Kratina

DRUHÁ ČÁST PROGRAMU 
v a. s. KRATINA:

  výmlat obilí „cepama“
  výmlat obilí „vytřasačkou“ 

 poháněnou žentourem 
  „fugarování“ obilí 
  výmlat mlátičkou s lisováním slámy 
  výstava historických strojů 
  výstava zvířectva (MO Čs. chovatelů) 
 výstava zemědělských strojů (firma  

 SOME) 
  ochutnávka včelích produktů 
  ochutnávka výrobků z kozího mléka 
  občerstvení - „audamáš“ 

Výstavy a ochutnávky v a.s. 
Kratina se konají od 13.00 hod.
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obecn í  ú ř ad

Dobrý a ještě lepší čas letní, Dolní Bojanovice ...

Jarní Zpravodaj představil materiál strate-
gie rozvoje obce, který je k nahlédnutí a dopl-
nění i na webových stránkách obce.

K létu neodmyslitelně patří i „...voda má 
rozcuchané vlasy“ od Hradišťanu... V naší 
obci je má rozcuchané až až. 

Za prvé: vodovody – kanalizace jsou čás-
tečně vlastněny obcí a VaKem Hodonín a.s. 
Čistírnu odpadních vod vlastní VaK. 

Za druhé: odkanalizování celé obce se 
děje hlavním sběračem po severním břehu 
Prušánky o průměru pouhých 40 cm. Jižní 
část obce gravitační shybkou pod zastrope-
ním má vážné problémy i při relativně men-
ších deštích.

Za třetí: stávající stav, kdy VaK nebude po 
několik let investovat a řešit problémy zkapa-
citnění kanalizací a ČOV, spolu s pro obec 
ne zrovna výhodnou smlouvou o provozování 
nás nutí vážně se zamýšlet, jak dál.

Za čtvrté: je nutné investovat desítky milio-
nů Kč do řešení zkapacitnění páteřních kaná-
lů a dle směrnic Rady Evropy do roku 2010 
vyřešit naši obecní aglomeraci z pohledu čiš-
tění, napojení a vypouštění odpadních vod. 

Je nezbytné, aby každý občan přehod-
notil způsob nakládání s vodou. Poplatky za 
vodné a stočné se stávají značnou položkou 
v rozpočtech domácností. Dešťové vody na 
pozemcích nezadržujeme, ač jsme srážkově 
nedostatečnou oblastí. Zvýšený odtok dešťo-
vých vod kanalizací působí škody u mnoha 
spoluobčanů ve sklepech rodinných dom-
ků a navíc vír v našich peněženkách ve stoč-
ném. Již delší čas probíhají složitá jednání 
s VaK Hodonín... Zamysleme se nad tímto 
problémem, neb ani zkapacitnění kanálů 

za obrovské náklady rozcuchané vlasy naší 
vodě neučeše!

A teď něco optimističtějšího. Dokončuje 
se loni započaté dílo komplexního zasíťování 
Dílů pod vinohrady, včetně opravy komunika-
ce Úvoz. Pokračujeme komplexním zasíťová-
ním ulice Neoveská a připravujeme propoje-
ní ulice Spodní Pustá k Potravinám Duo. Sítě 
jsou doslova zlatým pokladem v obci. Jsou 
to největší investice a přitom je mnohdy ani 
nevnímáme... jsou v zemi zakopané. Zde 
opětovně upozorňuji majitele parcel, že spe-
kulace s obecními investicemi do zasíťování 
jsou přinejmenším nesolidní. Projekt na most 
v ulici Dlouhá je připraven. Je vyprojektova-
né sportovní zázemí a v březnu byla podá-
na žádost do fondů EU. Je komplexně při-
pravena stavba kapacitního sběrného dvora 
a v srpnu podáváme žádost do fondů EU – 
operační program životního prostředí. Do 
tohoto programu EU připravujeme i rekultiva-
ci skládky. Ta je v současné době uzavřena. 
Štědrý krajský úřad nám dotuje projektové 
dokumentace čisté Prušánky a vodní nádrže 
Rybníčky a též projekt na páteřní kanál jižní 
části obce (celkem 1 milion Kč). 

Pozemkové úpravy se po roce chýlí ke 
kýženému závěru, to je příprava komunikace 
podél Kratiny a.s. směrem k čističce odpad-
ních vod. V současné době je v závěrečném 
kole projednávání změna územního plánu. 
Projednávání trvalo více než rok a bude zna-
menat pro obec výhled rozvoje pro výstavbu 
rodinných domů, průmyslové zóny i stavby 
pro zlepšení životního prostředí.

V době, kdy čtete tyto řádky, je dokonče-
na přestavba Obecního úřadu. Děkuji všem 
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od architektů, projektantů až po realizační 
firmu RENOVA a všechny subdodavatele. Je 
odveden  solidní kus práce. Předpokládaný 
termín slavnostního otevření nové radnice je 
19. červenec. Tuto sobotu bude též předve-
dena v nové kráse rekonstruovaná knihovna 
po bývalé pekárně. V tomto letním období vás 
zve obec ve spolupráci s muzejním spolkem 
a vedením Kratiny a.s. na již tradiční „Žně 
našich předků“. Pozvání na tento pro obec 
slavnostní den přijal i náš hejtman Stanislav 
Juránek, naši poslanci a významní hosté.

Přijďte, je to vaše radnice, vaše knihov-
na, naše obec... Zatím se nám nedaří vzbu-
dit větší účast na dění v obci. Přicházejte i na 
zasedání Zastupitelstva obce, nově pořádá-
me i besedy s občany na aktuální témata.

Přeji vám všem hezké dovolenky, ať se 
osvěžíme na těle i na duchu, dětem pře-
ji prázdniny jak se patří (pochopitelně 
zasloužené) a vůbec léto jak má být...

Zastupitelstvo schválilo:
• Prodej pozemku p.č. 4001/18 firmě 

FLAMMAX, za cenu 150,- Kč za m2.
• Odkoupení pozemků p.č. 478/2 o výměře 

184 m2 a p.č. 478/3 o výměře 148 m2 od 
Ludvíka Sečkáře na základě geometrické-
ho plánu č. 1095 – 3/2008.

• Bezplatný převod  pozemku p.č. 3914 PK  
od Pozemkového fondu ČR. 

• Koupi mostu s komunikací na pozemcích 
p.č. 1900, p.č. 1901, p.č. 1902 od firmy 
Kratina, a.s. se sídlem Hodonínská 878, 
Dolní Bojanovice.

• Prodej vlečky Martinu Fatěnovi za cenu 
4.000,- Kč.

• Provedení změny v registru ekonomických 
subjektů.

• Závěrečný účet obce a souhlas s celoroč-
ním hospodařením obce za rok 2007 a to 
bez výhrad.

• Rozpočtové opatření č. 2/2008.
• Inventarizaci majetku, účtů, závazků 

a pohledávek za rok 2007.
• Změnu č. 2 územního plánu v lokalitě 

Díly pod Vinohrady, jedná se o zrušení 
navržených  komunikací ze stávajícího plá-
nu schváleného dne 16. 6. 2004.

Výpis ze zasedání Zastupitelstva obce Dolní Bojanovice konaného dne 17. 4. 2008

• Změnu č. 2 územního plánu pozemků p.č. 
1428/1, 1427/1, 1427/2, 1425/3,1428/4 
za Penzionem Václav z veřejné zeleně na 
plochu pro občanskou vybavenost.

• Změnu č. 2 územního plánu pozemků za 
hájenkou  p.č. 3151/1 na objekt pro byd-
lení.

• Změnu územního plánu č. 2  v lokalitě 
Řadovky p.č. 3938 z orné půdy na komu-
nikaci.

• Náklady na změnu č. 2 územního plánu 
uhradí Obec Dolní Bojanovice.

• Za pořizovatele změny územního plánu 
č. 2 Město Hodonín, odbor rozvoje města.

• Oprávněnou osobu k projednání změny 
územního plánu č. 2 starostu obce Mgr. 
Vlastimila Jansu.

• Zhotovitele projektu na změnu územní-
ho plánu č. 2 firmu AR PROJEKT, s.r.o. 
Brno.

• Finanční příspěvek na rok 2008 organi-
zaci Orel jednota Dolní Bojanovice ve výši 
171.000,- Kč s podmínkou, že Orel jedno-
ta vybuduje plot mezi Orlovnou a areálem 
školy a bude udržovat okolí Orlovny.
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• Finanční příspěvek na rok 2008 organiza-
ci HBC SNIPERS  DOLNÍ BOJANOVICE, 
o.s. ve výši 50.000,- Kč.

• Zálohový příspěvek ve výši 50.000,- Kč 
na rok 2008 organizaci TJ Dolní Bojanovi-
ce  s tím, že TJ musí řádně doplnit žádost 
o poskytnutí finančního příspěvku a bude 
se podílet na údržbě areálu TJ.

• Připomínky k integrovanému dopravnímu 
systému.

• Firmu Jančálek, s.r.o. Břeclav pro zpraco-
vání projektové dokumentace pro povo-
lení stavby a žádost o dotace. Ceno-
vá nabídka projektové dokumentace pro 
povolení stavby na rekultivaci skládky činí 
259.420,- Kč včetně DPH (19 %).

• Cenovou nabídku zpracování žádosti 
o dotace na rekultivaci skládky činí 
89.000,- Kč včetně DPH (19 %).

• Cenovou nabídku projektové dokumen-
tace pro povolení stavby na sběrný dvůr, 
která činí 222.411,- Kč včetně DPH 
(19 %).

• Cenovou nabídku zpracování žádos-
ti o dotace na sběrný dvůr, která činí 
146.608,- Kč včetně DPH (19 %).

• Plán činnosti finančního výboru na rok 
2008.

• Plán činnosti kontrolního výboru na rok 
2008.

• Pronájem části pozemku p.č. 3197/1 panu 
Lekavému.

• Uzavření rámcové smlouvy č. 29/Ho/2007 
s JMP NET, s.r.o. se sídlem Plynárenská 
499/1, Brno na zabezpečení plynofikace, 
tj. vybudování plynárenského zařízení nut-
ného pro zajištění dodávek zemního plynu 
konečným odběratelům v k.ú. Dolní Boja-
novice, 10 rodinných domů Neoveská 
a s tím souvisejících úkonů.

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Kontrolu účetnictví a hospodaření obce za 

rok 2007.
• Informace o investiční výstavbě.
• Informaci o evropských fondech.
• Strategii rozvoje obce.
• Informaci o výběrovém řízení a prodeji 

sklepu Pod Mlýnem.
• Informaci o technickém stavu sklepa Pod 

Mlýnem.
• Připomínky občanů.

Výpis ze zasedání Zastupitelstva obce konaného dne 22. 5. 2008

Zastupitelstvo schválilo:
• Výši finančního příspěvku pro TJ Dolní 

Bojanovice na rok 2008  ve výši 260.000,-
Kč.

• Neprovádět změny a nadále zůstat u ING 
International Českého akciového fondu D.

• Pověření Rady obce k prodeji cen-
ných papírů ING International Českého 
akciového fondu D v případě, že dojde 
k poklesu cenného papíru pod hodnotu 
740,- Kč/1 ks.

• Financování projektu „Turistické okénko 
do českých a slovenských regionů“, spo-
lufinancovaného z Operačního programu 
přeshraniční spolupráce SR-ČR, ve výši 
vlastních zdrojů 52.700,- Kč.

• Přijetí dotace z rozpočtu města Hodonín 
ve výši 48.000,- Kč na zabezpečení pro-
vozu knihovny.

• Přijetí dotace z rozpočtu JMK ve výši 
70.000,- Kč na opravu „Slovácké cha-
lupy“ – stažení objektu, oprava vnitřních 
omítek, podlah a kleneb, za podmínek 
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návrhu smlouvy o poskytnutí dotace z roz-
počtu JMK.

• Přijetí dotace z rozpočtu JMK ve výši 
30.000,- Kč na akci: Jarní hudební festi-
val Dolní Bojanovice – XI. ročník, za pod-
mínek návrhu smlouvy o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu JMK.

• Přijetí dotace z rozpočtu JMK ve výši 
60.000,- Kč na: Výstroj a výzbroj pro jed-
notku sboru dobrovolných hasičů, za pod-
mínek návrhu smlouvy o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu JMK.

• Přijetí dotace z rozpočtu JMK ve výši 
65.000,- Kč na: Technika pro údržbu 
sportoviště, za podmínek návrhu smlouvy 
o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK.

• Přijetí dotace z rozpočtu  JMK ve výši 
385.000,- Kč na: „Zhotovení projektové 
dokumentace – Retenční protipovodňová 
nádrž na vodním toku Prušánka“, za pod-
mínek návrhu smlouvy o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu JMK.

• Přijetí dotace z rozpočtu JMK ve výši 
245.000,- Kč na „Zhotovení projektové 
dokumentace – Úprava a revitalizace vod-
ního toku Prušánka“, za podmínek návrhu 
smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 
JMK.

• Přijetí dotace z rozpočtu JMK ve výši 
260.000,- Kč na: zhotovení projektové 
dokumentace – Odkanalizování jihu obce 
Dolní Bojanovice, za podmínek návrhu 
smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 
JMK.

• Uzavření smlouvy o smlouvě budoucí 
a o budoucí smlouvě o zřízení věcného 
břemene s Povodím Moravy, s.p. se síd-
lem v Brně, Dřevařská 11.

• Pověření starosty obce Mgr. Vlastimi-
la Jansy  k řešení problematiky odkanali-
zování a vodohospodářské infrastruktury 
obce na představenstvu dne 30. 5. 2008  
a na valné hromadě a. s. VaK Hodonín dne 
11. 6. 2008.

 - Zastupitelstvo obce Dolní Bojanovice 
žádá představenstvo VaK Hodonín, a.s. 
o řešení podané žádosti ze dne 16. 4. 
2008 a projednávané  na  představenstvu 
VaK Hodonín, a.s. 25. 4. 2008.

 - Zastupitelstvo obce Dolní Bojanovice 
zastává názor (v případě směny majet-
ku včetně řešení akciového podílu), pod-
ložený i právním auditem, aby vlastnické 
právo k celé kanalizaci a ČOV svědčilo 
obci Dolní Bojanovice.

• Nákup dieslové  pojezdové sekačky KUBO-
TA G 21HD za cenu ve výši 440.000,- Kč 
včetně DPH.

Zastupitelstvo neschválilo:
• Investování do cenných papírů – VISA.

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Informaci o tom, že obec Dolní Bojano-

vice vstoupí do jednání s MND o sjedná-
ní nápravy znečisťování ulice Cacardov 
a uložení přípojek k sondě Poddvorov.

• Oznámení o přerušení provozu v mateřské 
škole.

• Informaci o  cenové nabídce firmy Gepro-
stav Hodonín v.o.s. na akci: Architekto-
nický návrh stavebních úprav zdravotního 
střediska v Dolních Bojanovicích.

• Informaci o plánované opravě vzducho-
techniky v kuchyni Základní školy v Dol-
ních Bojanovicích.
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ORGANIZAČNÍ SCHÉMA OBECNÍHO ÚŘADU
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PŘÍSPĚVKOVÉ 
ORGANIZACE:

Základní škola a mateř-
ská škola Dolní Bojanovice, 
okres Hodonín, příspěvková 
organizace

MÍSTNÍ HOSPODÁŘSTVÍ:
Pracovní skupina 
– doprava a příprava staveb
– údržba komunikací a veřej-

né zeleně
– úklid
– údržba, topič

Prádelna

HOSPODÁŘSKÁ 
ČINNOST:
Lesy (lesní hospodářství)

KOMISE:
-  Pro občanské záležitosti
-  Stavební
-  Sociální, Zdravotní a Péče 
 o rodinu
- Pro vzdělání, kulturu 
 a sport
-  Pro projednávání přestup-

ků
-  Životního prostředí

O
be

cn
í ú

�a
d

�
�

�
�

�
�

   
 P

od
at

el
na

   
   

   
   

   
   

   
 M

at
rik

a 
   

   
   

   
   

   
  A

ge
nd

a 
ku

ltu
ry

,  
   

   
   

   
   

   
Fi

na
n�

ní
 a

 m
zd

ov
á 

   
   

   
 In

ve
st

i�
ní

 re
fe

re
nt

   
   

   
   

   
   

Te
ch

ni
k 

   
 p

ok
la

dn
a 

   
   

   
   

   
ev

id
en

ce
 o

by
va

te
l

   
  s

po
rtu

, s
oc

iá
ln

í o
bl

., 
   

   
   

   
   

 ú
�t

ár
na

, r
oz

po
�e

t  
   

   
   

 ú
ze

m
ní

 p
lá

no
vá

ní
   

   
 sp

rá
vc

e 
bu

do
v,

 b
yt

�
   

 p
op

la
tk

y,
   

   
   

   
   

   
sp

rá
va

 h
�b

ito
va

   
   

   
   

   
 w

eb
ov

é 
st

rá
nk

y 
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
  s

ta
ve

bn
í k

om
is

e 
   

   
   

   
   

m
ec

ha
ni

za
ce

, 
  ú

�e
dn

í d
es

ka
   

   
   

   
  e

vi
de

nc
e 

po
ze

m
k�

   
   

  e
le

kt
ro

ni
ck

á 
ú�

. d
es

ka
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

 v
ed

ou
cí

 p
ra

c.
 sk

up
in

y 
  s

pi
so

vá
 a

 a
rc

h.
   

   
   

 v
id

im
ac

e,
 le

ga
liz

ac
e 

   
   

 z
pr

av
od

aj
, r

oz
hl

as
 

 a
ge

nd
a,

 v
id

im
ac

e,
   

   
   

  c
ze

ch
 p

oi
nt

   
   

   
   

   
 v

id
im

ac
e 

a 
le

ga
liz

ac
e 

   
  l

eg
al

iz
ac

e,
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

  c
ze

ch
 p

oi
nt

 
   

cz
ec

h 
po

in
t 

O
rg

an
iz

a�
ní

 s
lo

žk
y 

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

--
--

 
�

�
�

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
   

   
 K

ni
ho

vn
a 

(k
ro

ni
ká

�)
   

   
   

   
   

   
   

   
  M

ís
tn

í h
os

po
dá

�s
tv

í  
   

   
   

   
   

   
   

   
   

 J
SD

H
 D

ol
ní

 B
oj

an
ov

ic
e 

Dolní Bojanovice 7

Základní organizační schéma OÚ je zachyceno na vedlejším obrázku. Dnes by-
chom vás rádi seznámili s oddělením MATRIKY, které má na starosti paní Iveta Macin-
ková. Můžete u ní vyřídit následující:
- vystavení opisů rodných, oddacích a úmrtních listů 
- vystavení matričních dokladů pro použití v cizině, vystavení vysvědčení ke způsobilosti 

uzavření manželství (v případě uzavření sňatku v cizině)
- svatba – sepsání protokolu k uzavření manželství (snoubenci musí předložit občanské 

průkazy, rodné listy, v případě druhého manželství: rozsudek o rozvodu nebo úmrtní list)
- úmrtí osoby blízké - v případě úmrtí v Dolních Bojanovicích předložit rodný a oddací list 

zemřelého, odevzdat občanský průkaz, kartičku zdravotní pojišťovny, popř. cestovní pas, 
dále je nutno sepsat novou smlouvu na pronájem hrobového místa

- určení otcovství 
- změna příjmení (např. po rozvodu)
- podání žádosti o vystavení osvědčení o státním občanství ČR – toto osvědčení je nutno 

doložit  k žádosti o první pas nebo první občanský průkaz 
- zápisy do zvláštní matriky – je nutné v případě narození, úmrtí nebo sňatku našich obča-

nů v cizině
- vystavení občanského průkazu – nutno doložit starý občanský průkaz, 
 -  v případě neplatnosti nebo ztráty OP je nutno předložit rodný list
 -  v případě doplnění údajů – předložit doklad prokazující zapisovanou skutečnost
- ověření podpisů a fotokopií
- czech point – výpisy z listu vlastnictví, výpisy z rejstříku trestů a z obchodních rejstříků
- rozhodnutí na kácení stromů
- přidělování čísel popisných – předložit kolaudační rozhodnutí s nabytím právní moci
- evidence obyvatel – přihlašování k trvalému pobytu, výpisy z evidence obyvatel,
 správní rozhodnutí o zrušení trvalého pobytu           

Paní Macinková je pro vás k dispozici na OÚ v úředních dnech, tj. pondělí a středa 
v čase od 7.30 do 17 hod. a pátek od 7.30 do 14 hod., případně ji můžete kontaktovat na 
tel: 518 372 225. V dalším čísle se zaměříme na oddělení POKLADNY.

R.R.

Oddělení Obecního úřadu v Dolních Bojanovicích

Rádi bychom vám v několika následujících číslech Zpravodaje 
postupně představili jednotlivé úředníky našeho Obecního úřadu. 
Připomeneme vám jejich jména a jejich náplň práce, abyste zís-
kali podrobnější představu o tom, s jakým problémem a na koho 
se obrátit. 
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 CZECH -  POINT

Czech POINT, tedy Český Podací Ověřovací Informační 
Národní Terminál, je projekt, který by měl zredukovat příliš-
nou byrokracii ve vztahu občan – veřejná správa.

Donedávna musel občan navštívit několik úřadů k vyříze-
ní jednoho problému. Středisko Czech POINT zřízené nyní 
i na našem úřadě slouží jako asistované místo výkonu veřej-
né správy, umožňující komunikaci se státem prostřednictvím 
jednoho místa.

Projekt nyní soustřeďuje na jedno místo agendy, které 
vyžadují práci s písemnými dokumenty – zatím převodem 
elektronického dokumentu do papírové podoby (ověřené 
výpisy). Do budoucna je plánován i převod písemného doku-
mentu do podoby elektronické. V konečné fázi by si občan 
mohl své záležitosti vyřizovat z domova prostřednictvím inter-
netu.
Co všechno Czech POINT umožňuje:
• Výstup z Katastru nemovitostí – výpis listu vlastnictví
 -  podle čísla listu vlastnictví
 -  podle čísla popisného
 -  podle čísla parcely
 -  částečné výpisy
 -  cena 100,- Kč za první stránku, 50,- Kč za každou další 

stranu

• Výstup z Obchodního rejstříku
 - úplný výpis
 -  výpis platných údajů k aktuálnímu dni
 -  cena 100,- Kč za první stránku, 50,- Kč za každou další 

stranu

• Výstup z Živnostenského rejstříku
 -  cena 100,- Kč za první stránku, 50,- Kč za každou další 

stranu

• Výstup z Rejstříku trestů
 - cena 50,- Kč

Na našem úřadě vám výpis z Czech POINTu vystaví:
 Bílíková Věra, Červenková Andrea, Macinková Iveta,  

Ing.  Rajchmanová Eva
R.R.

INFORMACE  
z Obecního úřadu
• Návštěva hřbitova
- Je zakázáno chovat se hluč-

ně, pouštět rádia, požívat 
alkoholické nápoje, omam-
né a psychotropní látky, odha-
zovat odpadky mimo nádob 
k tomu určených a používat pro-
story hřbitova a jeho vybavení 
k jiným účelům, než k jakým 
jsou určeny.

- Děti do 10 let mají na hřbitov 
povolený vstup pouze v dopro-
vodu dospělé osoby.

- Je zakázán přístup podnapilým 
osobám a osobám se psy, koč-
kami, příp. jinými zvířaty.

- Je zakázáno jezdit na jízdních 
kolech, koloběžkách, skatebo-
ardech a kolečkových bruslích.

- Obec může z oprávněných 
důvodů (terénní úpravy, náledí, 
vichřice, exhumace, atd.) ome-
zit nebo zakázat vstup na hřbi-
tov po dobu nezbytně nutnou.

• Na základě stížnosti občanů 
Obecní úřad opětovně upozor-
ňuje, že je zakázáno malovat 
na místní komunikace z důvodu 
ohrožení bezpečnosti dopravy.  

• Na webových stránkách obce 
byla zrušena virtuální Kniha 
návštěv a byla nahrazena sku-
tečnou Besedou s občany. Bese-
dy se budou konat pravidelně 
v předem stanovených termí-
nech. Každý občan, který má 
zájem o informace, má možnost 
se této besedy zúčastnit.
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naš i  podn ika te lé

Firmu jsi založil v roce 1991. Co tě pře-
svědčilo, abys začal podnikat?

Moje podnikání vyšlo ze stávající situa-
ce. Ve firmě jsme dostali výpověď z důvo-
dů rušení provozovny, a tak jsem se rozho-
dl začít samostatně podnikat.

Dnes už máš dvě provozovny, ale kde jsi 
vlastně začínal?

Začínali jsme ve stodole, tam kde máme 
dnes dílnu (vedle byly ovce). Naskláda-
li jsme na sebe tvárnice, zastřešili je trá-
my, navrch dali dřevotřísku..., taťka svařil 
cirkulu, a tak jsme začali.... Od roku 2000 
jsme pak zprovoznili i budovu u Zdravotní-
ho střediska. Tato dnes funguje pouze jako 
výdejna zboží.  

Původně jsi se zabýval výrobou nábyt-
ku a doplňků, později jste navíc vyrá-
běli a montovali okna, dveře, obložení 
a podobně. Od té doby došlo ale k vel-
kým změnám, můžeš nám říct, co všech-
no – jaké výrobky a služby můžeš nabíd-
nout dnes? 

Od roku 1997 jsme změnili sortiment. 
Soustředíme se na výrobu dřevěných 
obalů na vína a čaje. Původně jsme vyrá-
běli krabice – minikomody s množstvím 
malých šuplíčků pro obchodní řetězce. Po 
ukončení této spolupráce jsme začali vyrá-
bět krabičky na víno pro rakouského výrob-
ce. Řekli jsme si, když to jde v Rakousku, 

Petr Bílík – truhlářství - firma se zamě-
řuje na výrobu dřevěných dárkových 
kazet na víno, čaje a nástroje. Novinkou 
je popis výrobků „laserem“ (gravírová-
ní).

tak to zkusíme i u nás. „Tlačili“ jsme naše 
vinaře, aby obaly na víno kupovali dřevě-
né, aby víno nebylo jen tak v igelitce. Jim 
se ale nechtělo zdražovat výrobky. Zkusi-
li jsme to na výstavách v Praze a v Brně 
a oslovili tak další prodejce vín. V současné 
době vyrábíme převážně pro vinařské fir-
my a reklamní společnosti kazety s logem. 
Logo se zpracovává tiskem nebo laserem. 
Naše firma vlastní gravírovací  zařízení, kte-
rým je možno kreslit na dřevo, sklo, papír, 
nerez, porcelán, nebo i kámen.

Výrobou nábytku se už zabýváme jen 
okrajově. Děláme ho pouze na zakázku 
pro vinotéky a svou potřebu. Naše výrobky 
jsou převážně z březové překližky (slepené 
dýhy) nebo ze  spárovky. 

Jaké zajímavé zakázky jsi realizoval?
• Kopii zábradlí našeho kůru v kostele 

v Třeběticích u Dačic na žádost o. Jose-
fa Dvořáka. 

• Speciální dárkové krabice – polstrova-
né, saténové. Každá z krabic je atypic-
ká, určená pro ručně foukané sklo (na  

Petr Bílík - majitel firmy
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láhev, která nemá nižší hodnotu než 
5.000,- Kč).

• Krabici na putovní pohár pro vítěze mezi-
národní soutěže. 

• Již sedmým rokem krabičky na sekt z Vra-
novské přehrady, které se draží a výtěžek 
jde na konto Paraple (pro postižené).

• Nedávno jsme dělali informační cedule 
do zahrady zámku u Znojma. 

Kolik máš k dnešnímu dni zaměstnanců? 
Jaký je tým lidí, se kterými pracuješ?

Zaměstnanců mám celkem osm a čtyři 
spolupracovníky. Jedná se o mladý kolek-
tiv převážně místních lidí, na které se mohu 
spolehnout a jsem s nimi spokojený. Jen 
nevím, jestli jsou spokojeni oni se mnou 
(smích).

Pro tebe osobně, co je na této práci nej-
zajímavější?

Baví mě práce se zákazníky. To, že člo-
věk musí držet krok s dobou. Každý zákaz-
ník chce něco nového a my se snažíme, 
aby byl spokojený. Jakmile ukážu nový 
výrobek, už musím vymýšlet jinou varian-
tu.

Co tě nebaví?
Administrativa - papíry, papíry a zase 

papíry a chození po úřadech.

Co považuješ za svůj největší úspěch?
To, že ještě podnikám. 

Máš i nějakou zajímavou nebo kuriózní 
příhodu z podnikání?

Zajímavé jsou pouze historky s neplati-
či.... (smích). Jinak se tu bavíme pořád. Udě-
láme zákazníkovi deset návrhů a potom se 
vrátíme k tomu prvnímu, protože se zjistí, 
že ten původní byl nejlepší.

Jak tvé aktivity podporuje obec?
Momentálně s obcí nemám problémy. Byl 

bych rád, kdyby pro mě obec měla nějakou 
práci, např. výrobu krabiček s logem naší 
obce, propagačních cedulí  apod. 

Jaké zkušenosti máš ve vztahu k obča-
nům? 

S občany mám kladné i záporné zkuše-
nosti. Pokud někdo něco potřebuje, rád 
vyhovím v rámci možností. Když někoho 
poprosím o nějakou službu, většinou mi vy-
jde vstříc nebo mi alespoň poradí.

Máš dosud neuskutečněné plány nebo 
sny?

Chtěl bych novou provozovnu, abychom 
mohli začít vyrábět masivní nábytek na 
zakázku a tím sloučit i obě provozovny, 
výrobu a výdej zboží. Vytvořit prezentační 
místo pro výrobky. Místo, kde se zákazní-
ci budou cítit dobře. Doufám, že se mi to 
během několika let podaří.

Máš čas na odpočinek  a koníčky?
Koníčky má hlavně manželka, časem je 

snad budu mít i já (smích).
Co se týká dovolené, máme sezónu od 

září do Vánoc, takže je nutno pracovat 
i o sobotách. Po Vánocích už je klidu víc, 
ale zase jsou zákazníci náročnější na rych-
lost zpracování, takže je potřeba neustá-
le plánovat práci. Manželka má náročné-
ho koníčka a sezónu má od června do září, 
pak od prosince do března. Navzdory vše-
mu, letos v únoru nám vyšla společná zim-
ní  dovolená.

Jak to klape, když spolu pracují 
manželé?
Je to ideální na rozhádání celé rodiny 
(smích). Popravdě, pracujeme spolu chvil-
ku, takže si na sebe zatím zvykáme. 
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I když něco pozitivního bych přece jen 
vzpomenul. Manželka nemohla pochopit, 
proč jsem dlouho v práci. Teď, když pracu-
jeme spolu, už mi rozumí.                        

Jak propaguješ své výrobky a služby?
Máme reklamu na internetu. Dřív jsme 

navíc využívali výstavy, ale od toho jsme 
už upustili, protože to nepřinášelo očeká-
vané výsledky. Doufám, že propagací jsou 
i naše sponzorské dary, které věnujeme při 
různých kulturních akcích.

Chtěl bys našim občanům něco vzkázat?
 Mohu naše spoluobčany pozvat, pokud 

potřebují speciální dárek - krabičku na čaje 
nebo víno se speciálním věnováním. Udě-
láme cokoliv. Placky na dětské turnaje – 
medaile, upomínkové předměty. U nás si 
každý určitě dárek vybere.

Děkujeme Petru Bílíkovi, že si udělal čas 
a přejeme mu hodně pracovních i osobních 
úspěchů.

R.R.

Prezentace výrobků na výstavě
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ZŠ  a  MŠ Do ln í  Bo janov i ce
Testování vědomostí žáků 5. a 9. ročníku

Na naší škole již poněkolikáté proběhly testy KALIBRO. Jedná se o celostátní testy, které 
porovnávají vědomosti a znalosti žáků v jednotlivých ročnících. Testování každého předmětu 
trvalo jednu vyučovací hodinu. Oprava a vyhodnocení bylo provedeno centrálně v Praze a na 
školy byly zpět zaslány pouze statistické okomentované výsledky.

Letos jsme testovali žáky 5. ročníku, a to v matematice a českém jazyce, a žáky 9. ročníku 
v matematice, českém jazyce a angličtině nebo němčině. Díky tomu, že zmíněné testování 
provádí škola již řadu let, můžeme sledovat vývoj těchto výsledků.

třída předmět dosažená hodnota průměr všech škol rozdíl 
5. AB Čj 68,9 61,8 + 7,1  
 M 75,7 56,3 +19,4

9. AB Čj 60,0 64,3 -4,3
 M 41,2 43,7 -2,5
 Aj 62,7 59,3 +3,4
 Nj 38,2 53,1 -14,9

Pátý ročník dopadl nad očekávání dobře, poprvé po čtyřech letech jsme v něm dosáhli 
kladných, nadprůměrných čísel. 

 V 9. ročníku jsme již tak úspěšní nebyli. Potěšily nás výsledky v angličtině. Čeština 
a matematika byly lehce podprůměrné a nejslabšího výsledku dosáhli naši žáci v němčině. 
Pokud se podíváme do minulosti výsledků, 2. stupeň dopadal vždy velmi dobře (v minulých 
třech letech 10 kladných hodnot a pouze 2 záporné ve sledovaných předmětech). Testování 
v 9. ročníku se zúčastnilo celkem 342 škol. Jak je vidět z počtu zúčastněných škol, ne každá 
škola má odvahu otestovat své žáky, porovnat je s ostatními a výsledky zveřejnit. Naše škola 
tuto odvahu má a mít bude. S výsledky testování budeme samozřejmě pracovat, zaměříme 
se na práci v „záporných“ předmětech, „kladná“ čísla se naopak pokusíme udržet. 

 V souvislosti s blížícími se prázdninami bych chtěl touto cestou poděkovat všem zaměst-
nancům naší školy za jejich práci v tomto školním roce. Věřím, že se ctí zvládneme i posled-
ní  měsíc školního roku, o prázdninách si odpočineme a plni energie a odhodlání se znovu 
sejdeme na konci srpna. 

   
Mgr. Martin Maňas, ředitel školy
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Škola v přírodě 2008

Už jste někdy prožili ŠKOLU V PŘÍRODĚ? My už ano! 
V pátek 11. dubna 2008 jsme se vydali vstříc neznámu, 
které nás čekalo v Dolní Bečvě. Celý zdejší pobyt jsme 
si hráli na piráty. Rozdělili jsme se do tlup, vymysleli jim 
název, vytvořili jsme si svou vlajku, znak, nazdobili svá trič-
ka. Za vítězství v různých soutěžích jsme získávali korá-
by, zlaté mince, stříbrné kamínky a písmenka. Zvládli jsme 
i pěší výlet z Pusteven, kde jsme viděli přistávat vrtulník 
a fotili jsme se s pracovníky horské záchranné služby. Nav-
štívili jsme i Rožnov pod Radhoštěm. Večery byly plné tan-
ce, přehlídek pirátských modelů, her, konal se také táborák 
bez ohně a rozdělili jsme si nalezený pirátský poklad. Všem 
pirátům se pobyt moc líbil. Díky všem, kteří nám jakýmkoliv 
způsobem pomohli.

Marta Jašková, vedoucí ŠvP

Den Země probíhal na 
1. stupni ZŠ ve středu 
30. dubna 2008. Děti prožily 
dvě hodiny nejen zábavy, ale 
i poučení o nutnosti chránit 
naši planetu. Samy si prošly 
přírodovědnou stezku. Při 
výrobě papírového větrníku 
se seznámily s alternativním 
zdrojem energie, vyzkou-
šely si „šeptátka“ z jogurto-
vých kelímků, třídily odpad, 
z barevných uzávěrů PET lah-
ví poskládaly pestrobarev-
ného motýla a brontosaura 
a kreslily na chodník. Počasí 
nám přálo a celá akce měla 
u dětí velký úspěch. Doufej-
me, že kromě pěkných zážit-
ků si děti aspoň trošku uvě-
domí, že každý z nás, „malý 
i velký“, může přírodu chrá-
nit a pomáhat jí. 

Děti, sbírejte i nadále vršky 
od PET lahví!

Mgr. Marta Čížková

Učíme se chránit přírodu

Žáci 3. až 5. třídy na škole v přírodě
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V pátek 9. května si žáci 6. A i B doplni-
li své znalosti z literatury a dějepisu v Měst-
ské knihovně v Hodoníně, v hodonínském 
muzeu a také přímo v terénu – na Masary-
kově náměstí v Hodoníně. V hodonínské 
knihovně si prakticky vyzkoušeli, co všech-
no musí znát a umět nejen dobrý knihov-
ník, ale i návštěvník knihovny. Při závěreč-
ném testování někteří sami uznali, že leccos 
jim přece jenom během téměř dvouhodino-
vé činnosti v knihovně uniklo a že to budou 
muset „dostudovat“. Byli ale i takoví, kteří 
test zvládli bez chybičky a znali odpovědi na 
záludné dotazy paní knihovnice.

Z knihovny šesťáci směřovali na Masary-
kovo náměstí. Cestou museli vyřešit úkoly 
jako např. – kde je hodonínská galerie, co 
je to morový sloup a  jaký letopočet skrý-
vají římské číslice na jeho pamětní desce, 
komu je zasvěcen hodonínský kostel a kte-
ří panovníci jsou zmíněni na pamětních des-
kách umístěných v nové dlažbě rekonstruo-
vaného náměstí mezi hodonínskou radnicí 
a kostelem.

Otázky byly zodpovězeny, řešení předá-
na ke kontrole, a tak už zbývalo jen jediné 
zastavení, a to v muzejní expozici o životě na 
hradech a tvrzích. Samozřejmě bylo k vidění 
mnoho zajímavého. Podařilo se také zpraco-
vat otázky, které pro žáky připravil pan učitel 
Veselka, ale největším lákadlem pro všech-
ny bylo, že se mohli převléct do dobových 
kostýmů a zahrát si na středověké hudební 
nástroje. 

Takže budoucí šesťáci – za rok nashleda-
nou!

Mgr. Drahomíra Čechovská

Šesťáci v knihovně 
a na středověkém hradě

Foto: Veronika Pazderková
Žáci 6. tříd při návštěvě muzejní expozice
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Poprvé a hned na výbornou! Tak se dá ve 
zkratce zhodnotit to, co během úterka a stře-
dy (20. a 21. května) předvedli naši deváťá-
ci. Od listopadu měl každý z nich jasno, co 
bude tématem jeho závěrečné (absolvent-
ské) práce. Jak ji zpracuje, z jakých zdro-
jů bude čerpat, kolik času práci věnuje, jak 
často a o čem se bude radit se svým konzul-
tantem. To vše záleželo jen na žákovi samot-
ném. Každý měl svou vlastní zodpovědnost. 
A samozřejmě dané termíny. Absolventské 
práce byly zpracovány do 15. května a 20. 
a 21. května každý žák svou práci veřejně pre-
zentoval. Obavy, tréma, nejistota z neznámé-
ho byly patrné na všech, kteří na své vystou-
pení čekali. Jak dopadne jejich ústní projev, 
to byl jeden velký otazník. V deseti minutách 

PŘIJÍMÁNÍ ŽÁKŮ NA STŘEDNÍ ŠKOLY - školní rok 2007/08

měli svou práci představit a pak odpovídat 
na otázky komise. Potěšili všechny, kdo se 
do tohoto projektu zapojili – hovořili sou-
visle, zasvěceně, dokonce spisovně, mnozí 
překonali sami sebe. Jistě u mnohých posíli-
lo sebevědomí to, že to dokázali, že obstáli.     
Gratulujeme jim k tomuto úspěchu a věříme, 
že projekt absolventských prací pomůže žá-
kům  při realizaci podobných úkolů, které je 
na středních školách rozhodně čekají.

Pro zájemce především z řad rodičů našich 
deváťáků – absolventů jsme připravili veřej-
nou prezentaci nejúspěšnějších prací. 

Některé úspěšné práce budou zveřejněny 
na webových stránkách školy.

                                                                     
                Mgr. Drahomíra Čechovská     

Tento rok - v pátek 27. června se rozloučíme s 50 žáky devátého ročníku, kteří úspěšně 
ukončili povinnou školní docházku na naší škole a po prázdninách je čekají jiné školy a dal-
ší studium.

 Které obory a které školy si vybrali? Čtyřleté studijní obory ukončené maturitou si vybra-
lo 32 žáků, největší zájem byl o gymnázium, ekonomické lyceum a stavebnictví, 18 žáků se 
rozhodlo pro tříleté učební obory ukončené závěrečnou zkouškou, největší zájem byl o zed-
níka a truhláře.

 Všichni žáci úspěšně prošli přijímacím řízením, většina byla přijata podle průměrného pro-
spěchu v 8. ročníku a 1. pololetí 9. ročníku. Pouze 7 žáků dělalo přijímací zkoušky, z toho 
dvě žákyně byly přijaty už v lednu na základě talentových zkoušek.

 Kromě deváťáků odchází z naší školy jeden žák z 8. ročníku, 2 žákyně (5. a 6. ročník) byly 
přijaty na taneční konzervatoř v Brně. 

 V příštím školním roce se chystají změny v přijímacím řízení. Každý žák si bude moci podat 
tři přihlášky (nyní pouze jednu) a nebude výstupní hodnocení. Přesné informace budou zná-
my na podzim a výchovná poradkyně bude o nich včas žáky i jejich rodiče informovat.

 Přejeme všem žákům, kteří odchází z naší školy, mnoho úspěchů v dalším studiu i osob-
ním životě.

RNDr. Marie Zálešáková - výchovná poradkyně

PREZENTACE ABSOLVENTSKÝCH PRACÍ
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Letos jsme pro děti v rám-
ci oslav Dne dětí připravili 
Olympiádu žáků 1. stupně. 
Každá třída reprezentovala 
jeden světadíl. Žáci si oblékli 
dresy v barvě svého světadí-
lu. Po slavnostním zahájení, 
kde byl zapálen olympijský 
oheň, sestaven olympijský 
znak z kruhů a složen olym-
pijský slib sportovců i roz-
hodčích, se děti rozešly na 
sportovní stanoviště. Zasou-
těžily si v atletických dis-
ciplínách. Všechny děti se 
snažily a podávaly výborné 
výkony. Ti nejlepší byli na 
závěr odměněni medaile-
mi, za které děkujeme firmě 
Stolařství Petr Bílík, která je 
dětem věnovala.

Všem organizátorům (uči-
telkám, vychovatelkám a žá-
kům 9.A třídy) děkuji za zdár-
ný průběh oslavy. 

Mgr. Alena Zemanová

Naše škola se na stránkách Zpravodaje pravidelně prezen-
tuje. Jsem pyšný na naše žáky a učitele, protože je vždycky 
čím se pochlubit: úspěchy žáků, školními projekty či netra-
dičními akcemi. Rozhodl jsem se, že tentokráte seznámím 
veřejnost s tím, co nás trápí.

Není to tak dávno, co se za nemalé peníze rekonstruovala 
škola. Mezi opravené či nově vybudované věci patřilo napří-
klad zrekonstruované sociální zařízení v tělocvičně, fasáda 
školy, hřiště mateřské školky, nové výškově stavitelné lavice 
či elektrické osoušeče na žákovských WC.

Přestože vím, že se jedná pouze o jednotlivce a že větši-
na našich žáků se chová tak, jak má, zveřejňuji zde některé 
výsledky „práce“ těch několika málo vandalů, kteří nepatří 
do školy, ale úplně někam jinam. Zamýšlím se rovněž nad 
otázkou, zda jim škola slouží k tomu, aby zde dělali věci, kte-
ré by si doma nedovolili, protože by za to pravděpodobně 
dostali od svých rodičů pěkně nařezáno. 

Na 280 žáků je ve škole 22 pedagogů, to máme zhruba 
13 žáků na jednoho učitele. Rozlehlá školní budova má cca 

Oslava Dne dětí Školní vandalové aneb 
co rovněž umí naše „děti“

Ani školkové hřiště nezůstalo před vandaly ušetřeno.
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100 místností, kde se mohou žáci pohybo-
vat. Z těchto čísel je jasné, že pokud si bude 
žák chtít vybít zlost či svou slaboduchost na 
školním vybavení, pravděpodobně se mu 
to nepozorovaně podaří. Následuje složité 
vyšetřování události, dokazování a obhajoba 
typu „to už bylo, já jsem nic neudělal“. Pro-
kopnutá a pomalovaná fasáda školy, zdemo-
lovaný domeček ve školce, zbořená zídka 
u tělocvičny, urvané umyvadlo, zdemolova-
né okenní žaluzie, prokopnuté dveře nebo 
pošlapaná kapota ředitelova auta jsou ale 
výmluvným důkazem, že vandalské chování 
v naší škole existuje, a to v alarmující míře.

Dennodenně apeluji na všechny slušné 
žáky, abychom společně bojovali proti těmto 
vandalům. Abychom je za jejich činy neobdi-
vovali, abychom jejich konání nečinně nepři-
hlíželi. Naši školu již v souvislosti s vyšet-
řováním vandalství navštívila Policie ČR, 
v dubnu jsme zorganizovali pro osmáky pre-
ventivní přednášku policie. Jednou za měsíc 
se s ředitelem školy scházejí zástupci tříd ve 
Školním parlamentu, máme schránku důvě-
ry. Víme rovněž o správném záměru obce 

zabezpečit venkovní problémová místa bez-
pečnostními kamerami.

Přestože ve většině případů viníka dříve 
či později odhalíme a ten škodu musí uhra-
dit (velmi oceňuji rodiče, kteří nechají škodu 
zaplatit svou ratolest, nebo si na škodu musí 
výtečník vydělat na brigádě), smutek v duši 
zůstane. Smutek v duši všech, kterým není 
lhostejné, že máme pěknou školu. Zatím.

Rezignovat ale v žádném případě nebude-
me, naopak! Slušným žákům školy se snaží-
me jejich každodenní pobyt ve škole zpří-
jemnit, ty druhé čeká přesný opak. Věřím, že 
i rodiče všech žáků nám pomohou v našem 
snažení a my budeme mít jejich podporu. 
Bez ní to totiž půjde mnohem hůře, neřku – li 
vůbec.

Mgr. Martin Maňas, ředitel školy

Umyvadlo v šatnách tělesné výchovy zřejmě  
nevydrželo umývání rukou… 
Za povšimnutí stojí i  vedlejší umyvadlo 
s ulomenou husičkou…

Prokopnuté dveře…
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 Je pondělí 19. 5. 2008. Dvanáct odvážných děti a dvě uči-
telky se vydávají na cestu neprobádaných indiánských pré-
rií směr Buchlovice, rekreační středisko Dopravák. Počasí: 
„pod psa“, nálada: napětí, očekávání, obavy... 

 Počasí vydrželo deštivé celé čtyři dny. Indiáni se ale 
nevzdávají. Každý den nastupují k alespoň krátké výpra-
vě do okolí, poznávají rostliny, pozorují hlemýždě, slimáky, 
ptáčky…

 Ve skrytu provizorního tábořiště (společenské místnosti) 
se zabývají výrobou totemu, indiánských čelenek, bubínků, 
amuletů, hrají indiánské hry a vytrvale zpívají při kytaře.

 Když se ve středu počasí umoudřilo, vydávají se na prů-
zkumnou cestu k ranči Nevada. Tady je čeká malá zoolo-
gická zahrada, neboť kromě očekávaných koní nacházejí 
i lamy, oslíka, poníky a vietnamská prasátka. Druhý den se 
výprava opakuje, neboť správný indián přece musí vychutnat 
pohled na svět z koňského hřbetu…

 V pátek ráno vyráží celý kmen malých rudokožců hledat 
poklad velkého Manitů. Poklad je nalezen a spravedlivě roz-
dělen. Zbývá už jen najít cestu zpět do vigvamu, sbalit si 
výbavu a vrátit se do civilizace a náručí svých maminek.

 Olga Esterková

Mateřinka v přírodě…

Za dlouholetou úspěšnou peda-
gogickou činnost a významný 
podíl na rozvoji školství při pří-
ležitosti životního jubilea byla oce-
něna ke Dni učitelů 2008 paní 
učitelka Marie Bortlíková – apro-
bace housle a vedoucí předměto-
vé komise smyčcového oddělení.

Výsledky soutěží, které nebyly 
k dispozici pro minulý Zpravodaj:
• Okresní soutěž smyčcového odděle-
ní proběhlo 12. 3. 2008 v Hodoníně:
Filip Bůšek, Josefína Esterková - 
kategorie 0, housle - 2. místo 
(uč. M. Bortlíková)

Daniela Dvořáková - katego-
rie VI., violoncello - 3. místo 
(uč. M. Havránková)

•  Výtvarný obor – soutěž mal-
ba „Máte rádi přírodu“  žáci uč. 
Z. Zimkové - 2. místo

V tomto školním roce máme 
19 absolventů.

9. 5. 2008 se konal  Absolventský 
koncert, při kterém absolvovalo 
16 žáků: 
Radim Bílek 4./I. trubka 
(uč. Stanislav Esterka)
Vojtěch Komosný 4./I. baskřídlovka 
(uč. Stanislav Esterka)
Marie Havránková 4./I. hoboj 
(uč. Jan Zikmund)
Martin Maláník 5./I. cimbál 
(uč. Helena Břečková)

I n f o rmace
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a  zp ráv y  ZUŠ
Žaneta Častulíková 7./I. kytara 
(uč. Tomáš Červenka)
Kristýna Rajchmanová 7./I. housle 
(uč. Marie Bortlíková)
Michaela Pospíšilová 4./I. příčná flétna 
(uč. Jan Zikmund)
Dan Koliba 4./I. tuba (uč. Stanislav Esterka)
Anna Bábíková 4./II. sólový zpěv (uč. Darina Čížová)
Dana Komosná 7./I. zobc. flétna (uč. Jan Zikmund)
Alan Mrákava 4./I. baskřídlovka (uč. Stanislav Esterka)
Yvette Klubusová 7./I. klavír (uč. Světlana Přibilová, 
Jana Gajdošíková)
Jiří Bařina 4./II. trubka (řed. Štěpán Esterka)
Kateřina Zigáčková 4./II. sólový zpěv 
(uč. Darina Čížová)

Hudební obor 
individuální výuka žáků  290,- Kč
přípravná hudební výchova  200,- Kč
skupinové vyučování  150,- Kč
docházka pouze do souboru 
nebo do sboru   100,- Kč

Výtvarný obor
přípravná výtvarná výchova (PVV)  180,- Kč
I. cyklus  230,- Kč

Taneční obor
přípravná taneční výchova (PTV) 180,- Kč
I. cyklus 230,- Kč

Studium pro dospělé  HO, VO 340,- Kč

Školné se platí vždy jednorázově 
k 15. dni prvního měsíce, začátkem 
I. a II. pololetí  šk. r. 2008/2009

Studium na ZUŠ může být ukončeno:
a)  neplatí-li žák příspěvek (školné)
b)  poruší-li závažným způsobem školní řád
c) ze zdravotních důvodů, nebo z důvodu 

přestěhování se do vzdáleného místa
d) ke konci pololetí, požádá-li o to písem-

ně žák, za nezletilého žáka jeho zákonní 
zástupci

e)  ke 30. 6.  pro neprospěch žáka

Vzdělávání v základní umělecké škole upra-
vuje zákon č. 561/2004 Sb., o předškol-
ním, základním, středním, vyšším odborném 
a jiném vzdělávání (školský zákon), vyhláš-
ka č. 71/2005 Sb., o základním uměleckém 
vzdělávání, a školní řád.

Slavnostní zahájení školního roku 
2008/2009 proběhne 1. 9. 2008 (pon-
dělí) ve 14 hod. v sále ZUŠ.

Štěpán Esterka - ředitel školy

Výše měsíčního školného pro šk. r. 2008/2009

Kateřina Krchnivá 4./II. violoncello 
(uč. Marie Havránková)
Natálie Herková 7./I. housle (uč. Marie Bortlíková)

V pondělí 19. 5. 2008 proběhly přijímací talentové 
zkoušky  pro šk. r. 2008/2009
- v hudebním oboru bylo přijato 26 žáků
- v tanečním oboru 10 žáků
- ve výtvarném oboru 8 žáků

Ve středu 18. 6. 2008  se v Obecním domě kona-
lo Závěrečné vystoupení školního roku hudebního 
a tanečního oboru.
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 Zasedla jsem na jed-
no z posledních vol-
ných míst v sále ZUŠ 
v Dolních Bojanovicích. 
Byl pátek 9. května v pět 
hodin odpoledne. Začínal 
absolventský koncert žáků.

„Na koho jste se došla 
podívat?“ zeptala se paní 
sedící vedle mne. Trochu mě 
zaskočila. Sál byl plný rodi-
čů, sourozenců a prarodi-
čů účinkujících žáků. „No, 
na moje žáky, na ty, co učím 
nebo jsem učila. Na základ-
ce.“ Paní vedle mne chvilin-
ku mlčela a pak řekla: „To je 
pěkné, že jste se došla podí-
vat.“ A věřte, bylo to pěkné! 

Známe je?

Bylo pěkné slyšet, co umí 
Vojta Komosný a Alan Mrá-
kava na baskřídlovku, Martin 
Maláník na cimbál, Natálka 
Herková a Kristýna Rajch-
manová na housle, Dan Koli-
ba na tubu, Dana Komosná 

na zobcovou flétnu, Yvette 
Klubusová a Marcela Fodor 
na klavír. Byli jiní, než jak je 
znám ze školy. Proměnila je 
hudba. Jsem ráda, že jsem 
při tom byla, protože to bylo 
pěkné. 

       Mgr. D. Čechovská

Natálie Herková
Foto: Jaroslav Skočík

Alan Mrákava
Foto: Jaroslav Skočík

Absolventi ZUŠ Dolní Bojanovice. Foto: Jaroslav Skočík
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ku l t u ra•hudba

Byl jsem dotázán, co je nového u kapely Bojané. Rád bych 
tedy odpověděl.

 Působím ve funkci kapelníka dechové hudby několik let. 
Za tu dobu již došlo k několika změnám v řadách zpěvá-
ků i muzikantů. Vždy šlo spíše o změny malé – generační, 
a tak je kapela stále mladá a plná chuti rozdávat radost svým 
posluchačům. Stejně tak je tomu i u nového CD „Z MORAV-
SKÉHO KRAJE“.

Vyprodané sály a bouřlivý potlesk publika vždy člověka 
povzbudí a motivují při rozdávání radosti, kterou muzika ský-
tá. Byl jsem proto trochu zklamán, když kapela hrála v lis-
topadu 2007 na domácím pódiu k 15. výročí založení ZUŠ 
v Dolních Bojanovicích za nepříliš velké účasti domácího 
publika. S velkými obavami jsem proto očekával natáčení 
velikonočního pořadu „Ta naša kapela, Bojané“ pro Českou 
televizi.

 Po prvním jednání se zástupci Obecního úřadu se však mé 
obavy rozplynuly. Přípravy proběhly bez komplikací. Všichni 
se svědomitě připravovali a zároveň těšili. Samotné natáčení 
sice provázelo proměnlivé počasí, ale všichni vydrželi až do 
konce.

 Za celou kapelu bych chtěl poděkovat Obecnímu úřadu, 
krojované chase a jejich rodičům, zkrátka všem, kteří se 
jakýmkoli způsobem podíleli na vzniku již zmíněného pořa-
du, kterým reprezentují naši obec. Snad bude pro každého, 
kdo se zúčastnil, povzbudivé kladné ocenění mnoha diváků 
nejen u nás, ale i našich příznivců v zahraničí, kteří zhlédli 
tento pořad na „Youtube“ s velkým nadšením.

       
Za kapelu Bojané

Mgr. Stanislav Esterka

Dechová hudba Bojané

Ondřej Dvořák - narozený 
10. 11. 1983. V současné 
době je studentem Hudeb-
ní fakulty JAMU v Brně, obor 
klarinet. Hraje v kapele BBB 
- Blech and Brass Banda 
(rakouská dechová hudba), 
externě působí v dechové 
hudbě Túfaranka. Dále ho 
můžeme slyšet ve schole 
SBM -  Sbor brněnské mlá-
deže (zakladatelem je Mar-
tin Novák), Schole v Dolních 
Bojanovicích, v taneční kape-
le R-Boom a rád si zahraje 
i s cimbálkou. 

Zúčastnil ses Mezinárodní 
hudební soutěže Pražské 
jaro 2008 pro klarinet. 
Soutěž proběhla letos 
v květnu. Ze 160 vybraných 
soutěžících ses umístnil na 
37. - 38. místě. Jak jsi se 

Hudba hraje prim
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k této soutěži dostal a jaké 
z ní máš pocity? 

Dostal jsem se na soutěž 
díky škole. „Dotlačil“ nás 
do toho náš pan profesor. 
Účastníci soutěže z celého 
světa jsou vybíráni na zákla-
dě nahrávky, kterou je nutno 
zaslat předem. Ze začátku 
se mi do toho moc nechtě-
lo. Nejsem zrovna soutěživý 
typ. Dnes to ale hodnotím 
velmi kladně a to i přesto, že 
výsledek nebyl medailový. 
Je to velká zkušenost. Na 
takové soutěži už nejde jen 
o to, co člověk umí, ale jde 
hodně i o psychiku. Každý, 
kdo se do samotné soutěže 
dostane, zahrát umí. Ale 
psychický pres při soutěži 
sehraje velkou roli – už jen 
ten pocit, že v porotě sedí 
světoví klarinetisté (Fran-
couzi, Italové, Angličani).... 
Před porotou už jen „dobře“ 
zahrát nestačí. Je potřeba 
to pořádně „vypálit“. Byla to 
má první větší soutěž a jsem 
rád, že jsem si tím prošel.

Jak jsi se na soutěž připra-
voval?

Před soutěží jsem se snažil 
cvičit intenzivněji minimál-
ně tři hodiny denně. Jinak je 
ještě docela podstatný roz-
díl mezi cvičením a hraním. 
Když sedím půl dne v orches-
tru nebo hraji s dechovkou, 
tak už není na cvičení tolik 
času. 

Tvým hlavním nástrojem je 
klarinet, ale co saxofon?

Saxofon je příbuzný. Začal 
jsem hrát hned na konzerva-
toři na základě doporučení 
jednoho z profesorů. Říkal 
nám, že díky saxofonu bude-
me mít širší uplatnění a měl 
pravdu. Teď to oceňuji. 

Mimo saxofon a klarinet 
hraješ na kytaru.... na co 
dalšího?

Na kytaru jsem se začal 
učit teprve před rokem a jen 
tak  pro radost,  nevím,  jestli 
se tomu  dá říct hraní. Ještě 
bych dokázal zahrát na tam-
burínu (smích).

Úplně náhodou se mi poda-
řilo získat CD „A TRE VOCI“, 
které jsi spolu s Radosla-
vem a Janem Gašpárkový-
mi natočil v roce 2005. Na 
tomto CD hraješ na saxo-
fon. Prozradíš nám, o jakou 
nahrávku se jedná?

To bylo naše pokusné CD 
se světovými Evergreeny. 
Chtěli jsme něco vymyslet, 
zkusit něco nového. Měli 
jsme dohodnuté vystupo-
vání přes léto v jedné velké 
restauraci ve Vídni. K tomu 
jsme se potřebovali  prezen-
tovat propagační nahráv-
kou. To nás donutilo ji rych-
le natočit.

Jakou hudbu upřednostňu-
ješ?

Od malička jsem vyrůs-
tal mezi muzikanty (otec, 
strýc...), všichni kolem mě 
hráli v dechovce a žilo se 
dechovkou. Takže jsem k ní 
získal největší vztah.

Období od září 2006 do 
června 2007 jsi strávil 
v Nizozemí studiem na 
hudební škole, co tě ved-
lo k rozhodnutí zkusit to 
v zahraničí?

Ještě v době, kdy jsem 
studoval konzervatoř, jsem 
se doslechl o této možnos-
ti prostřednictvím našich 
známých, které v Nizozemí 
máme. 

Díky Evropské unii je 
teď na vysokých školách 
dostupná spousta informa-
cí a je mnoho příležitostí  
studovat v zahraničí. Takže 
jsem pátral po městě, které 
mě zajímalo. Podařilo se mi 
vybrat i školu, kterou jsem 
hledal. Celý pobyt mě z vel-
ké části lákal i kvůli jazyku.

Jak ses v Nizozemí domlou-
val?

No, horko těžko (smích).
Naštěstí Holanďané jsou 

velmi nadaní na jazyky, mlu-
ví anglicky jako rodilí mluv-
čí, mluví i německy. Němči-
na je navíc velmi podobná 
holandštině. Já jsem se 
tam domlouval německy. 
Holandsky jsem se sice 
nenaučil, ale ke konci své-
ho pobytu už jsem alespoň 
rozuměl, o čem je řeč.

Zaujalo mě, že bydlení sis 
neplatil, ale odpracoval sis 
ho. Můžeš nám prozradit, 
co všechno jsi dělal?

Ubytování je tam velmi dra-
hé a známí mi nabídli ubyto-
vání u nich, což byla pro mě 
obrovská pomoc. Díky tomu 
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jsem mohl například častě-
ji jezdit domů. Proto jsem 
se snažil jim být nápomo-
cen tím, že jsem například  
pomáhal při výstavbě plotu, 
při pokládání dlažby,  jezdil 
s nimi na nákupy, vysával, 
venčil psa, něco jako oper-
ka…

Děláš tyto práce i doma?
Někdy (smích).

Doporučil bys pobyt
v zahraničí všem ostatním, 
kteří ještě váhají?

Všem takový pobyt vřele 
doporučuji. Člověk se zdo-
konalí a to nejen, co se týče 
jazyka. Celý pobyt splnil má 
očekávání – byl jsem spoko-
jený s výukou, profesorem, 
i vším ostatním.

Pobyt v Nizozemí hodno-
tím jako jeden z důležitých 
bodů mého života. Situace, 
kdy v noci v cizí zemi zůsta-
ne člověk sám na nádraží, 
nerozumí ani slovo, bez mož-
nosti někomu zavolat, odká-
zaný jen sám na sebe.... je 
skutečně dobrá škola. Mys-
lím, že dnes už jsem daleko 
víc otrlejší. 

Jaké máš plány? Budeš 
učitelem hudby?

Učení mně nevadí, zvlášť 
mě baví učit šikovné děti 
(smích). Chtěl bych se věno-
vat folklóru a dechovce. 
V Rakousku, kde hraji, mě 
to baví.

Máš i jiné koníčky mimo 
muziku?

Snažím se dělat si čas 
na sport – na JAMU chodí-
me přes zimu každý týden 
hrávat hokej a přes léto se 
snažím udělat si čas na 
fotbal. Baví mě to. Navíc 
jako muzikant jenom sedím 
nebo stojím, takže pohyb 
potřebuji.

Máš nějakou radu – tip pro 
kulturu v obci?

Z mého pohledu kultu-
ra v naší obci funguje vel-
mi dobře. Docela mě mrzí, 
když nějaký místní koncert 
nestihnu z důvodů pracov-
ního nebo školního vytížení. 
Trošku vnímám to, že upa-
dá folklór, např. Dívčí vínek 
nebo Krojovaný výlet je 
méně navštěvovaný než 
v minulosti a třeba by se 
mohlo popřemýšlet o tom, 
proč tomu tak je. Možná 
by bylo řešením přesunout 
tyhle akce na sobotu.... Není 
potřeba lpět na tradici za 
každou cenu. Je potřeba se 
přizpůsobit době.

Při vystoupeních jistě zaží-
váš spoustu veselých či 
kuriozních příhod. Můžeš 
nám některou prozradit? 

V muzice se děje spous-
ta veselých věcí. Vzpomí-
nám si, že jednou jsem byl 
hrát s DH Túfaranka. Hráli 
jsme koncert a pak zábavu. 
Koncert byl docela povede-
ný a rozjásané  publikum se 
očividně těšilo na pokraču-
jící zábavu. No a jak se tak 
vesele hrálo a tancovalo, tak 

s mým kolegou – výše zmi-
ňovaným Janem Gašpár-
kem máme  jedno exhibiční 
číslo. Sednu si mu  za  krk na 
ramena a hrajeme  nějakou 
klarinetovou mezihru. Ne že 
by to bylo nějak vtipné, ale 
úspěch to má docela velký. 
A to byl právě ten osudný 
moment. Diváci a poslucha-
či tak nadšeně a neúnavně 
tleskali, že chtěli ještě něco 
přidat. Obával jsem se, aby 
někdo z davu nezvolal Zpěv 
skřivana (pozn. R.R. jed-
ná se o jednu z nejtěžších 
skladeb – sólo pro klari-
net). Což se samozřejmě 
stalo. Před touhle skladbou 
mám respekt, i když mám 
pevnou půdu pod nohama, 
natož někde za krkem. A už 
to jelo, bubeník dal nástup 
a nebylo cesty zpět. Vypa-
dalo to, že to možná půjde. 
Ale to jen do té doby, než 
pode mnou začal můj kole-
ga radostí pobíhat a  poska-
kovat. Nemohl jsem mu nic 
říct, protože jsem musel 
samozřejmě hrát. V tu ránu 
se Zpěv skřivana změnil na 
„Skřiv zpěvana“ a málem 
jsem si tím klarinetem  ub-
lížil.     

Děkujeme za rozhovor 
a přejeme Ondrovi hodně 
hudebních i osobních úspě-
chů.

R.R.
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Včelařství patří k nejstarším lidským čin-
nostem na zemi. Česká republika patří mezi 
státy s nejvyšší organizovaností chovate-
lů včel na světě. Svou zásluhu na tom má 
Český svaz včelařů, který je občanským 
sdružením, jehož členy jsou chovatelé včel 
(fyzické i právnické osoby) a příznivci včelař-
ství.

Český svaz včelařů má více než 50 tisíc 
členů, kteří  chovají zhruba půl milionu včel-
stev (97 procent celkového počtu včelstev 
ČR). Mezi hlavní úkoly Českého svazu včela-
řů patří péče o růst odborné a společenské 
úrovně členů, působení na mládež a její zís-
kávání pro chovatelskou činnost, spoluprá-
ce se státními orgány a další aktivity vedou-
cí k podpoře oboru včelařství. Český svaz 
včelařů je ve světě velmi uznáván za vynika-
jící výsledky dosažené v oblasti zajišťování 
zdraví včelstev a za propracovanou metodi-
ku jednotného preventivního postupu proti 
šíření nemocí včel. Mimo jiné vydává i časo-
pis Včelařství.

Přestože schopnost opylovat je bezespo-
ru nejdůležitějším přínosem včel, hovoří-
me často o 6 hlavních včelích produktech, 
kterými jsou med, vosk, propolis, mateří 
kašička, pyl a jed (ze včelích žihadel použí-
vaný jako léčivo).  Nejznámějším včelím pro-
duktem je samozřejmě med. Včely sbírají 
nektar z květů rostlin a medovici produkova-
nou mšicemi. Tuto základní surovinu nosí do 
úlů a ukládají do plástů, kde ji dále zpracová-
vají (odpařují vodu a přidávají specifické lát-
ky) a vytvářejí tak vlastní zralý med.

Včelstva v ohrožení

Nejlepší je nakupovat med přímo od drob-
ných včelařů. V obchodních řetězcích čas-
to narazíte na nekvalitní med ze zahraničí, 
který poškozuje dobré jméno tuzemské-
ho medu.  Pokud nese sklenička označe-
ní „český med“, může se zákazník spoleh-
nout, že dostává kvalitní tuzemský produkt. 
Jiné medy ale mají výrazné označení „český 
výrobek“. Na sklenici je přitom velmi drob-
ným písmem uvedeno, že jde o směs medů 
ze zemí Evropské unie a mimo unii. To bývá 
často levný med ze zemí, kde pro ochranu 
včelstev používají antibiotika, jejichž zbyt-
ky mohou do medu proniknout. Takový lev-
ný med nabízí většinou Čína. Zdraví neško-
dí, ale český výrobek je to jen proto, že je 
v tuzemsku namíchán a zabalen.

Jen pro ilustraci - Státní veterinární správa 
České republiky v roce 2007 vyhlásila cíle-
nou kontrolu medu. Proběhlo 185 kontrol ve 
všech 14 krajích České republiky. Bylo zjiš-
těno celkem 25 závad, ve všech případech 
se jednalo o směsné medy ze zemí Evrop-
ského společenství a mimo něj. Zlikvidová-
no bylo celkem 4 567 kg medu,  pozasta-
veno bylo 20 794 kg medu a vráceno bylo 
24 572 kg medu.

Podle informací, které nám poskytl vedou-
cí Českého svazu včelařství pro naši oblast, 
pan Vladimír Uhrovič, má včelařství dlouho-
letou tradici i v naší obci. Dnes u nás půso-
bí několik včelařů, z toho 6 je sdružených 
v Českém svazu včelařů - Stanislav Bohůn, 
Ladislav Bača, Josef Bartál, Petr Daněk, 
Josef Kadlčík, Josef Slabý. Jiní včelaři např. 
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Jiří Balada, Miroslav Polách, Jan Hasil a dal-
ší nejsou členové svazu. Včelaři z Dolních 
Bojanovic obhospodařují více než 60 včel-
stev. Nejčastěji vyrábějí a nabízejí smíšený 
med (používá se řepka, akát a slunečnice). 
S odbytem nemají problémy, nejčastěji se 
prodává po rodinách či známých. Cena kva-
litního medu  činí cca 100,- Kč/kg.

Současní včelaři nemají na růžích ustláno. 
Trápí je parazit – Varroa destruktor. Je to roz-
toč, který pije včelám lymfu, oslabuje včely 
a roznáší nemoci. Díky tomu se včely musí 
v podzimním i zimním období léčit. (Pozn.: 
v zimě na přelomu let 2007 - 2008 zahynulo 
v důsledku varroázy přibližně 70 % včelstev 
v ČR. Jde o historicky nejhorší situaci, která 
může mít výrazný dopad na produkci potra-
vin).  Vyskytl se i mor včelího plodu, což je 
bakteriální nákaza. Pro ochranu včel může 
udělat něco i každý z nás – např. ošetřovat 
stromy postřikem až večer, kdy včely nelétají 
(po zasažení chemickou látkou hynou). 

Co je ale podle informací pana Uhro-
viče možná daleko závažnější problém – 
lidé nechtějí včelařit. Včelaři se potýkají 

s nedostatkem následovníků. Díky nezá-
jmu ze strany lidí o včelaření klesly počty 
včelstev od začátku 90. let do dneška na 
polovinu – což je alarmující. A další po-
kles se očekává,  protože  včelaři  stár-
nou. Pokud by snad někdo z občanů či 
mladých měl zájem o včelaření, může se 
obrátit na výše uvedené členy Českého 
svazu včelařů. Ti navíc pořádají v Luži-
cích ve vzdělávacím středisku pravidel-
ná školení, kde je možno získat veškeré 
informace. 

Na závěr předkládáme vzkaz od vče-
lařů: „Bez včel není života. Chránit včelu 
je poslání každého člověka.“ Sám Albert 
Einstein jednou řekl, že až vymřou včely, 
lidstvo je přežije o čtyři roky. Bez opylení 
totiž nebude úroda a lidé zahynou hlady. 
Kolapsy včelstev, které nedávno postihly 
řadu zemí, naznačily, že ta doba nemusí 
být daleko. 

R.R. 
(zpracováno dle informací 

Vladimíra Uhroviče)

Houby byly používány v léčitelství již v nej-
starších dobách a byly vždy považovány za 
mysteriózní, a to proto, že se objevovaly ze 
dne na den a často i na takových místech, 
kde by je nikdo nečekal (např. ve Francii 
byl pozorován u Strmělky veliké - Clitocy-
be geotropa tzv. čarodějný kruh o průměru 
300 m. Vytvoření tohoto kruhu trvalo zhruba 
700 let). Již ve starých herbářích a spisech 
ze 4. - 5. stol. př. n. l. zejména v Asii je nemá-
lo důkazů o tom, že lidové léčitelství využíva-
lo jejich cenných léčivých účinků ke zbavení 
se různých nemocí, k posílení organismu.

Houby – láska na celý život

Doposud bylo rozlišeno a popsáno více 
než 100 000 druhů hub. Ale říše hub je dale-
ko bohatší. Předpokládá se výskyt přibližně 
250 000 druhů hub na světě. Většinu z nich 
však tvoří nižší houby, které je možné pozo-
rovat jen pod mikroskopem. Vyšších hub 
s masitějšími plodnicemi, které mohou zají-
mat praktické houbaře z hlediska jedlosti, 
jedovatosti, nebo estetičnosti je na světě asi 
20 000 druhů. V Čechách a na Slovensku 
rostou desetitisíce druhů hub. Počet větších 
druhů hub se odhaduje v těchto dvou repub-
likách asi na 4 000 druhů. Z nich asi polo-
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vina má takovou velikost, masitost, vzhled 
a konzistenci, že mohou zajímat praktické 
houbaře, kteří sbírají houby pouze k jídlu. 

V porovnání s jinými Evropany jsou Češi 
národem houbařů. Statistika potvrzuje, že 
alespoň jednou do roka přijde do lesa sedm 
lidí z deseti. Houby rostou téměř po celý 
rok. Ty jedlé rostou již od počátku jara až do 
začátku zimy. Houbařská sezóna trvá větši-
nou od poloviny května až do poloviny čer-
vence, pak nastává krátkodobý útlum. Dru-
há výrazná růstová vlna začíná v srpnu a trvá 
asi do poloviny října. Sezóna vrcholí větši-
nou v měsíci září. Vše záleží hlavně na poča-
sí. Nejvíce hub roste tehdy, když si půda 
udržuje optimální teplotu a optimální vlhkost. 
I při malých výkyvech teploty začíná růst 
hub pomalu klesat. Houby rostou nejrych-
leji, pokud jsou denní a noční teploty skoro 
vyrovnané. Je holý nesmysl vydat se do lesa 
hned po dešti a očekávat bohaté nálezy hub. 
Teprve po vyrovnání vláhového deficitu, to je 
při opakovaných deštích, nasadí podhoubí 
plodnice. Často v lese cítíme vůni hub, aniž 
bychom houby našli. Tato vůně se šíří z roz-
růstajícího se podhoubí a je cítit tak asi týden 
před větším výskytem hub. Pro vnímavé hou-
baře je to signál, že brzo asi začnou žně. Hři-
by se za velmi příznivých podmínek objevu-
jí už za 8 – 12 dní po dešti. Hlavní vlna však 
přichází až za 14 dnů. Za běžných podmínek 
se po dešti hřiby objevují tak za 2 – 3 týdny. 

Nemálo houbařů o sobě tvrdí, že zna-
jí skoro všechny druhy hub. Každý mykolog 
vám však řekne, že toto je naprosto nemož-
né. Většina těchto ,,znalců“ nezná víc než 
 20 - 30 druhů z přibližně 4 000 druhů vysky-
tujících se v ČR. Platí zásada - sbírat jen ty 
houby, které bezpečně poznáme. Přitom 
k jídlu jsou vhodné pouze mladé a nepře-
stárlé plodnice. Po skončení růstu vytrváva-
jí houby ještě několik dní na stanovišti, aniž 
by se nápadněji měnily. Přesto v dužnině 

dochází již k rozkladu. Po požití takovýchto 
hub nastávají takové obtíže, jako když se sní 
zkažené jídlo. Stejnou újmu mohou způsobit 
houby provrtané larvami hmyzu nebo nasák-
lé vodou. Proto by se nemělo po vydatnějším 
dešti chodit hned na houby. S určením druhu 
houby nám může pomoci houbařský atlas, 
případně nejbližší mykologická společnost 
(viz. např. www.myko.cz, www.nahouby.cz) 

Houby mají i přes nízkou energetickou 
hodnotu poměrně vysokou výživnou hodno-
tu. Obsahují totiž látky, které lidské tělo nut-
ně potřebuje. Ať už to jsou bílkoviny, amino-
kyseliny, cukry, minerály, vitamíny či léčivé 
látky (např. pro výrobu antibiotik). Tyto látky 
se však dají získat snadněji z jiných potra-
vin. Nejčastěji houby sbíráme a konzumuje-
me pro jejich výtečné aromatické a chuťové 
vlastnosti. V tomto směru jsou nenahraditel-
né.

Houby však vstřebávají ze svého okolí také 
nežádoucí prvky jako je olovo, rtuť nebo 
arzén. Koncentrace může být v houbách 
i několikrát vyšší než je v okolní půdě. Pro-
to se v žádném případě nedoporučuje sběr 
hub podél cest, v okolí spádu elektráren 
nebo větších průmyslových podniků. 

Nejchutnější jsou většinou houby čerstvé. 
Nicméně existuje celá řada způsobů, jak 
houby konzervovat. Houby se suší, nakládají 
do octového nálevu či soli, zkvašují, upravují 
na různé výtažky nebo prášky… Při správné 
konzervaci mají zakvašené houby, houbo-
vé výtažky a houby v soli minimálně půlroč-
ní trvanlivost a houby v octě mají trvanlivost 
asi dvakrát delší. Sušené a dobře uzavře-
né houby jsou upotřebitelné ještě i po dvou 
letech. 

R.R. (s využitím stránek 
http://houby.humlak.cz/)
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HLÍVA ÚSTŘIČNÁ
Jednou z hub, které mají nejeden léčivý 

účinek, je i hlíva ústřičná. Ovlivňuje činnost 
srdce, působí na cévní soustavu, na oslabe-
ný imunitní systém a jako prevence rakoviny. 
Tato houba se dá pěstovat na slámě v polye-
tylénových pytlích.

Hlíva na jehle
250g hlívy
1 vejce
2 lžíce hladké mouky
4 lžíce mléka
50 g salámu
50 g plátkového sýra
50 g slaniny nebo anglické
pepř, sůl, olej nebo sádlo na smažení

Ideální jsou menší až středně velké plod-
nice hlívy. Zbavíme je třeně a klobouky 
povaříme ve slané vodě. Větší pokrájíme 
na drobnější kousky, osolíme a opepříme. 
Na jehlu střídavě napichujeme kousky hlívy, 
salámu, sýra a slaniny. Obalíme v těstíčku 
z vajec, mouky, mléka. Osmažíme. Podává-
me s bramborovou kaší.

ŽAMPIONY
Na posílení imunitního systému a potlače-

ní alergií jsou dobré sušené žampiony. Při-
dáváme je do hotových pokrmů rozemleté na 
prášek nebo je užíváme 5x denně na špič-
ku nože.

Kotlety se žampiony
4 vepřové kotlety
8 žampionů
4 plátky anglické slaniny
4 velké brambory
1 cibule
1 lžička grilovacího koření
špetka soli a pepře
alobal

Kotlety osolíme a opepříme. Brambory 
oloupeme a nakrájíme na tenké plátky. Hou-
by očistíme a rozpůlíme. Na čtverec aloba-
lu rozložíme hrst bramborových plátků, na 
něj dáme 2 půlky žampionů a 2 plátky cibu-
le. Posypeme grilovacím kořením, přikryje-
me kotletou a na ni položíme plátek slaniny. 
Alobal dobře zabalíme a pečeme na plechu 
v troubě nebo na grilu 

Doba přípravy: 60 minut.

• Jahody právem patří mezi nejoblíbenější ovoce.
• Kromě vitaminů B, B2, K, karotenu a organických kyselin obsahují po šípcích a černém 

rybízu i nejvíce vitaminu C. Dále obsahují velké množství salicytátu, který je základem acyl-
pyrinu.

• Jahody jsou lékem proti artritidě, dně a revmatismu. 
• Jejich červená barva působí příznivě na lidskou psychiku a zbavují nás stresu.
• Čerstvé jahody rozmačkejte s trochou cukru podle zralosti ovoce a chuti a vzniklou dřeň 

nalijte do obalů na tlačenku, zavažte a uložte do mrazáku. Podle potřeby pak můžete odře-
závat ostrým nožem kolečka jahod, které si uchovávají vitaminy. 

• Pokud někdo po požití jahod trpí kopřivkou, může zkusit konzumovat společně s jahodami 
med, smetanu, mléko nebo jogurt.

• Vymačkané jahody nanesené na zubní kartáček nám pomohou vybělit zažloutlé zuby.

J  A  H  O  D  Y
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Kolik tekutin pijete?
• Dodržujte pitný režim 

nejen v letním období. 
• Pijte obyčejnou vodu. 
• Na 10 kg váhy máme vypít 

4 dcl vody denně.
• Nepočítá se polévka.
• Pijeme-li černou kávu, 

která odvodňuje, měli by-
chom vypít o to víc teku-
tin.

Recepty a rady 
z předminulého století
Mouchy kterak vyhubiti

Mouchy nesnesou vůni 
bobkového oleje a rychle 
se vystěhují, když v mělkých 
nádobách ku příkladu na 
talířích trochu této silice do 
pokojů postavíme. Dle infor-
mací z lékárny bobkový olej 
je běžně k dostání.

Prostředek proti uštknutí 
komárů

Vař kmín v octu neb víně 
a odvarem potři tvář, krk 
i ruce, komárové se ti pak 
vyhnou. Pakli však tě již kte-
rýs uštknul, nejlépe ti pro-
spěje ránu třezalkovým ole-
jem natříti.

k rá tké  zp ráv y

Velikonoční výstava
Letošní Velikonoční výstava proběhla v nově přizpůsobe-

ných prostorách Obecního domu a to ve dnech 23. – 30. 3. 
2008. Své obrazy nám představily Jana Ondrušová – Wün-
schová a Mgr. Božena Uhrová. Fotografie z Íránu vystavi-
li Ing. Vojtěch Bravenec a Ing. Petr Lukeš. Fotografie pod 
vodou poskytl Bc. Ján Jordán. Dále jsme mohli obdivovat 
řezby Františka Setínského, plastiky z betonu a dřevořez-
by Lubomíra Vystrčila. V neděli nám techniku vyškrabová-
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Tolerance 2008
     OÁZA Hodonín a Diagonála Dolní Boja-

novice pořádaly letos ve dnech 4. a 5. dub-
na Festival tolerance a IX. ročník Slovácké-
ho humanitárního plesu.

ní kraslic předvedla paní Marie Jakubíčko-
vá. Své práce již tradičně prezentovali také 
žáci ZUŠ pod vedením uč. Zuzany Zimkové 
a Marie Lelkové.

Při slavnostní vernisáži vystoupila cim-
bálová muzika ZUŠ Dolní Bojanovice pod 
vedením Tomáše Červenky. Starosta obce 
při zahájení výstavy předal ocenění ve formě 
finančního daru slečně Veronice Ištvánkové, 
která byla za své sportovní výkony vyhlášena 
nejlepším sportovcem roku okresu Hodonín. 
Výstava měla velký úspěch.

Dívčí vínek
Stárky Anna Řezáčová a Jaroslava Sládko-

vá a ostatní krojovaná chasa uspořádaly dne 
13. 4. 2008 Dívčí vínek. K tanci a poslechu 
hrála dechová hudba Ištvánci.

ÚSPĚŠNÝ KLUBOVÝ VEČER
Tradice „Klubových večerů“ na Penzionu 

Václav pokračovala 18. dubna tentokrát za 
účasti pana Orla, rodáka z Dubňan. Jemu 
a partě „idiotů“, jak si sami říkali, se poda-
řil vskutku husarský (spíše námořnický) kou-
sek. Postavili si repliku dřevěné plachetnice 
Victorie a stejně jako v 16. století portugal-
ský kapitán Fernao de Magalhaes obepluli 
svět.

Vyprávění pana Orla o této cestě bylo 
poučné, poutavé a humorné současně. Své 
vypravěčské umění kombinoval se záběry 
z cesty i ukázkami autentických předmětů, 
z nichž si část mohli přítomní odnést jako 
ceny v tombole. Přesto, že přišlo mnohem 
více lidí, než byla kapacita kavárny Penzionu 
Václav a mnozí seděli i na schodech, všich-
ni byli spokojeni a večer končil hodně pozdě 
volnou debatou se zajímavým člověkem.
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Příští Klubový večer je předběžně plá-
nován na 27. června. Již nyní je o tento 
večer velký zájem. Hostem má být náš 
významný rodák otec biskup Mons. ThDr. 
Petr Esterka na téma knihy „Rozhodni se 
pro risk“.

Večer u cimbálu
Agentura ADAM production pořádala 

v sobotu 19. dubna v Obecním domě Večer 
u cimbálu. Během večera vystoupila hodo-
nínská cimbálová muzika OLINA, cimbálová 
muzika Martina Hráče a cimbálová muzika 
Stanislava Gabriela, která v divácké soutěži 
vyhrála. Další podobný večer je již napláno-
ván na 25. října.

Setkání u vína
Společnost FLAMMAX s.r.o. a vinotéka 

Penzionu Václav ve spolupráci s Vinařskými 
potřebami Košutek a dalšími vinaři připravila 
na sobotu 26. dubna 2008 Setkání u vína. 
Večer se o skvělou zábavu postarala cimbá-
lová muzika GRAJCAR.

Celkem se zúčastnilo 18 vystavovate-
lů, z toho 12 z oboru vinařství. Ve volné 
soutěži spokojených návštěvníků byly nejvý-
še oceňovány expozice vín p. Alojze Masa-
ryka ze Skalice a p. Vojtěcha Salajky z Dol-
ních Bojanovic. 

Pálení čarodějnic
Jako každoročně i letos se 30. dubna 

v naší obci „pálily čarodějnice“. O zába-
vu a organizaci se postarala DIAGONÁLA. 
Čarodějnice byly letos neodolatelné a akci si 
užili děti i dospělí.

FOTO: Ing. Miroslav Homola

Nové CD skupiny Šroti
Bojanovská kapela Šroti vydala své první 

CD „Na startu“. Slavnostní koncert k této pří-
ležitosti se konal 2. května 2008 v Obecním 
domě. Kromě kapely Šroti vystoupily v pro-
gramu skupiny Mladé víno a Větší polovina.

FOTO: Ing. Miroslav Homola
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Šroti nevystupují jen před domácím publi-
kem. V pátek 25. dubna vystoupili na Róm-
ském dnu v Hodoníně a v pátek 20. června 
zahráli v Mikulčicích při příležitosti předává-
ní Literárních cen. Další vystoupení jsou již 
v plánu.

Prakiáda
Střelci v praku uspořádali letos 14. června 

na Myslivně Mistrovství republiky ve střelbě 
z praku.

Krojový výlet
Bojanovská chasa pořádala v neděli 

22. června na Myslivně Krojový výlet, hrála 
dechová hudba Liduška.

Poznávací exkurze pod názvem Chráně-
ná území v okolí Dolních Bojanovic, aneb 
ani nevíme, co za „humnama“ máme, při-
lákala v neděli 20. dubna skupinku asi 60 
lidí. Kolona aut s „účastníky zájezdu“ nejpr-
ve zamířila do lesního komplexu hodonínské 
„Dúbravy“, která se rozkládá na ploché tera-
se nivy řeky Moravy a Kyjovky. Celé území 
„Dúbravy“ je poseto množstvím malých i vět-
ších písčitých dun, které jsou vzájemně spo-
jené i izolované a rostou na jih panonské tep-
lomilné doubravy. Zajímavé jsou mezidunové 
sníženiny, tzv. mlaky, kde často vystupuje na 
povrch podzemní voda a vyskytují se vlhké 
doubravy, údolní luhy a mokřadní olšiny. Pře-
chod mezi suchem a mokrem je někdy patr-
ný po pár krocích, o čemž jsme se přesvěd-
čili sami, když jsme navštívili nejcennější část 
lesa, která je chráněna jako přírodní rezerva-
ce Stupava. V tomto typu teplomilné doubra-
vy se vyskytuje spousta vzácných a chráně-
ných druhů rostlin a živočichů. Že se vzácné 
druhy mohou vyskytovat i uprostřed inten-
zivně obhospodařované krajiny, jsme mohli 
pozorovat po příjezdu na další chráněná úze-
mí. Navštívili jsme malou prosluněnou stráň, 
nacházející se 1,5 km západně od Mutěnic, 
která je chráněná jako přírodní památka Niv-
ky za větřákem, kde nás přivítaly rozkvet-

Víme, co máme „za humnama“?

lé hlaváčky jarní, prvosenky jarní a spousta 
teplomilného hmyzu. V rozsáhlejší unikátní 
stráni, která je chráněna jako přírodní rezer-
vace Špidláky u Čejkovic se k těmto druhům 
připojily ještě fialové a žluté kosatce nízké, 
koniklece velkokvěté, vzácné katrány tatar-
ské a mnoho dalších krásných a vzácných 
druhů, které se zde vyskytují na svazích se 
sklonem cca 30°.

Všechny tři navštívené lokality jsou chrá-
něny jak ČR, tak EU v rámci soustavy NATU-
RA 2000, která chrání nejvíce ohrožené dru-
hy rostlin, živočichů a přírodní stanoviště na 
území EU. Jelikož nám přálo počasí, podí-
vali jsme se ještě k větrnému mlýnu u Sta-
rého Poddvorova. Navštívená chráněná úze-
mí jsou krásná celý rok, v každém období 
můžeme pozorovat něco jedinečného. 

V případě zájmu lze exkurzi opakovat nebo 
můžeme navštívit další zajímavá a pro mnohé 
neznámá místa v našem okolí. Za navštíve-
ní stojí např. přírodní památka Očovské lou-
ky u Hodonína, přírodní rezervace Skařiny 
u Mikulčic, Horky u Milotic, Hovoranské lou-
ky, přírodní památka Výchoz u Čejče, jeze-
ro u Vacenovic, unikátní Váté písky u Bzence 
neboli Moravská Sahara a spousta dalších 
krásných míst, která mnohdy unikají naší 
pozornosti.                      Anežka Vaculíková
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spor t
Mladý hokejista

Moje sezóna začala sou-
středěním v Šumperku, kde 
nás trénoval jako hlavní tre-
nér Miloš Náprstek. Neby-
la to žádná ulejvárna. Milda 
nám dal opravdu zabrat. Na 
konci soustředění jsme měli 
zápas proti domácímu Šum-
perku, který jsme nešťast-
nou náhodou prohráli. 

Po soustředění pomalu 
začínala škola – můj 6. roč-
ník a taky začala má hokejo-
vá soutěž za Kometu Brno. 
Jako prvního soupeře jsme 
dostali Velké Meziříčí, kte-
rému jsme to nasázeli 21:3 
(dal jsem 5 gólů a připsal 
si 3 asistence), ale v polo-
vině zápasu jsem si natáhl 
stehenní sval. Toto zranění 

mě zastavilo na dva měsíce. 
Místo trénování jsem běhal 
po doktorech.

Po dvou měsících jsem 
nastoupil konečně na led, 
abych hrál za 7. třídu pro-
ti Havlíčkovu Brodu, které-
mu jsme podlehli 5:4. Další 
zápas jsme hráli s Hodoní-
nem, se kterým jsme remizo-
vali 4:4 (v tomto zápase jsem 
nehrál kvůli nemoci).

Jak zápasy plynuly, dostá-
vali jsme se mezi první tři 
favority (Kometa Brno, 
SHKM Hodonín, Havlíč-
kův Brod). Souboj byl napí-
navý až do konce posled-
ního zápasu. Rozhodlo až 
poslední utkání mezi Hodoní-
nem a Havlíčkovým Brodem. 

Hodonín prohrál, což pro 
7. ročník Komety Brno zna-
menalo konec soutěže.

Pro mě však ještě sou-
těž nekončila. Já jsem jel 
hrát baráž za 6. ročník. 
Oba zápasy jsme vyhráli 
a huráááááá na Mistrovství 
České republiky! 

Před mistrovstvím jsme 
ještě absolvovali turnaj ve 
Švýcarsku, kde jsme skon-
čili druzí za ruským Torpé-
dem, kterému jsme podlehli 
6:2. Pár dnů nato jsme v přá-
telském zápase ruský tým 
vysoko porazili.

Pak už následovalo Mis-
trovství České republiky ve 
Vsetíně:
- První zápas se Spartou 

Praha jsme díky úžasné-
mu výkonu brankáře a dal-
ších hráčů vyhráli 5:3 (při-
spěl jsem jedním gólem).

- Následoval zápas s Čes-
kými Budějovicemi. Těm 
jsme dali nakládačku 14:1 
(dal jsem 4 góly a připsal 
si dvě asistence)

- Dalším naším plánem bylo 
porazit Vsetín. Domácí 
publikum věrně fandilo. 
Přesto nám vsetínský tým 
podlehl 7:0 (připsal jsem 
si dvě asistence).
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HURÁÁÁÁÁÁÁÁÁ, jsme 
mistři České republiky. Už 
podruhé.

Pro 6. ročník byl závěr 
sezóny výborný. Ale co já? 
Pokračoval jsem se 7. roční-
kem turnajem v Mariánských 
Lázních. Podařilo se nám 
obhájit 2. místo. Ale to není 
všechno. Čekal nás turnaj 
ve Francii. Tam jsem jel já, 
můj spoluhráč Pavel Zacha 
z Komety a kluci ze Žďáru 
nad Sázavou. Turnaj ve Fran-
cii jsem si fakt užil. Vyhráva-
li jsme zápas za zápasem, 
a tak i celou skupinu. V zápa-
se ALL-STAR, který jsem si 
zahrál s klukama ze Žďáru, 
jsme vyhráli 6:4 (střelil jsem 
dva góly). Po zápase jsem 
cestou na chatu únavou 
usnul. Další zápas s Draghi 
Italia jsme vyhráli, ale česká 
Kadaň nás další den porazi-
la. Čekal nás poslední zápas 
s domácím Gapem Rapa-
ces. Zápas byl vyrovnaný až 
do konce. Jely se nájezdy, 
ve kterých nešťastnou náho-
dou Jichy střelil tyč! A tak na 
nás zůstalo bramborové mís-
to!

Tomáš Račický, 13 let

Dvěma zápasy, které se konaly dne 8. května 2008 v Brně 
s HSK Staré Brno, jsme ukončili tuto sezónu.  Výhrou v obou 
zápasech si naše družstvo zajistilo 5. místo v bodovací tabul-
ce. Byl to zápas plný gólových šancí, ale kluci oba zápasy 
vyhráli ,,jen“ 3 : 1  a 3 : 1. Přesto byli za hezkou hru od tre-
néra pochváleni. Kdyby hráli kluci s takovým nasazením jako 
v minulých zápasech, mohli získat i lepší celkové umístění.

A takto vypadá konečná tabulka starších žáků : 

Hokejbal: HBC SNIPERS Dolní Bojanovice o.s.

KONEČNÁ TABULKA SLUŠNOSTI :

SK Sudom��ice 28 26 1 0 1 246:53
SK Jihlava 28 21 0 3 4 119:39
HBK Bulldogs Brno 28 20 0 2 6 140:73
HBK Kyjov 28 13 2 1 12 70:93

28 9 0 1 18 63:115
HSK Staré Brno 28 6 1 4 17 66:99
Agrotec Hustope�e 28 4 0 2 22 47:167
ASP Staropramen 28 3 1 2 22 26:138

HBK Bulldogs Brno 19 57 0 0 0 0
23 48 0 2 0 0

ASP Staropramen 27 74 0 0 0 0
HSK Staré Brno 24 73 0 1 0 0
SK Sudom��ice 24 79 0 5 0 0
HBK Kyjov 23 50 1 6 1 0
Agrotec Hustope�e 24 76 1 5 1 0
SK Jihlava 28 103 4 7 2 3

Zadní řada zleva: Kryštof Lanc, Luboš Valla, Gabriel Mihál, Viktor 
Vach, Tomáš Martinec, Martin Krčmář, trenér David Vymyslický.
Přední řada zleva: Jáchym Prčík, Tomáš Zimák, Denis Lukáč, Michal 
Mihály, Adam Horký a ležící brankář - Kryštof Prčík
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V průběhu ledna letošního roku došlo 
ke změně. Hokejbalové družstvo starších 
žáků nepatří již pod organizaci OREL Dol-
ní Bojanovice, ale je samostatným občan-
ským sdružením. Počátkem měsíce února 
byla potvrzena registrace tohoto sdružení na 
Ministerstvu vnitra ČR a občanské sdružení 
bylo zaregistrováno i na Finančním úřadě 
v Hodoníně. Oficiální název tohoto sdružení 
je HBC SNIPERS DOLNÍ BOJANOVICE 
o.s. Předsedou tohoto sdružení je David 
Vymyslický.  

Již jako občanské sdružení jsme podali 
na Obecní úřad žádost o finanční příspěvek. 
Na činnost jsme získali částku 50.000,- Kč. 
Z těchto finančních prostředků budou poří-
zeny nové hráčské dresy, štulpny a uhraze-
no startovné na příští sezónu.  

Zbývá nám získat finanční prostředky na 
zaplacení odměn rozhodčím pro příští sezó-

nu. Na tyto výdaje přispívají členskými pří-
spěvky sami hráči částkou ve výši 1.000,- 
Kč na osobu. Výhodou je skutečnost, že 
dopravu klukům zajišťují sami rodiče. 

Od počátku května trénují kluci každý 
pátek v Hodoníně na hokejbalovém hřišti 
Staropramenu Hodonín. Tělocvičnu  Základ-
ní školy v Dolních Bojanovicích využívají jen 
v pondělí. 

Co říci závěrem?  Končí sezóna a odchá-
zejí hráči, kteří již nemohou vzhledem k věku 
za starší žáky hrát. Hledáme nové posi-
ly. Také uvažujeme o založení nového 
družstva dorostenců (15 – 18 let). Věř-
te kluci, je to zajímavý sport a pokud 
máte zájem, přihlaste se na telefon 
723 313 291 (David Vymyslický) nebo
 e-mail: DavidSnipers@seznam.cz. 

Jana Prčíková, David Vymyslický

Veroniko, jak ses ke karate dostala?
Do karate mě i bráchu přihlásil taťka, 

když mi bylo osm, tenkrát jsem u toho 
vydržela jenom pár měsíců. Po dvou letech 
mě taťka ke karate znovu přemluvil a cvi-
čím už osm let.

Kdo tě nejvíce podporuje?
Taťka mě samozřejmě podporuje nejvíc, 

když už si jednou usmyslel, že ze své dcery 
bude mít karatistku☺. Skoro každý den mě 
vozí na tréninky a taky se mnou procesto-
val snad celou Českou republiku a pořád-
ný kus Evropy, když mě doprovázel na sou-
těžích. Jinak mě samozřejmě podporuje 
i zbytek rodiny, trenéři a kamarádi drží pal-
ce, když se dozví, že jedu někam závodit.

Karate na jedničku
Veronika Ištvánková, narodila se 16. 12. 1988. Cvičí karate - KATA styl GOJU – RYU 

a SHITO - RYU. Letos získala titul nejlepšího sportovce okresu Hodonín, loni byla oceně-
na jako nejlepší sportovec města Hodonín. V době, kdy čtete tyto řádky už má Veronika po 
maturitě a v kapse má přijetí na VUT Fakultu stavební.

Letos jsi získala sedmé místo na ME v Itá-
lii. Jaká jiná ocenění jsi získala?

Sbírka medailí a pohárů začala od výher 
na krajských přeborech a národních pohá-
rech. Loni jsem vyhrála mistrovství ČR 
všech stylů v kategorii juniorek a letos také 
první místo v kategorii seniorek. V kategorii 
týmů žen jsme zvítězily na ME i MS ve sty-
lu GOJU-RYU. V březnu jsem byla na sou-
těži v Holandsku v Rotterdamu, kde jsem 
z 51 závodnic obsadila 3. místo. Jsem spo-
kojená, protože se mi tam podařilo porazit 
pár silných konkurentek. A také jsem byla 
letos vyhlášená nejlepší sportovkyní okre-
su Hodonín.
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Nosíš s sebou na soutěže nějaký talis-
man?

Od mamky jsem si už před několika lety 
půjčila přívěsek ve tvaru sluníčka, který 
nosím skoro pořád na krku (doufám, že ho 
po přečtení tohoto rozhovoru nebude chtít 
zpátky☺) a taťka mi dal pro štěstí přívěsek 
želvy, který s sebou vozím na soutěže. Roz-
hodně to ale není tak, že bych propadala 
panice, kdybych tyto talismany zapomněla 
doma. Nejvíc spoléhám sama na sebe a na 
to, že jsem pro danou soutěž udělala maxi-
mum svojí přípravou.

Vím, že maturuješ a máš asi hodně uče-
ní… Co děláš ve svém volném čase?

Volný čas? Co to je? 
Toho volného času opravdu moc nemám, 

protože ze školy jdu na trénink a víkendy 
trávím většinou na soutěžích nebo sou-
středěních. Ale když se stane, že nějakou 
chvilku ušetřím, tak odpočívám – poslední 
dobou u učení, protože maturita se oprav-
du rychle blíží.

Jaké jsou tvé plány do budoucna?
V první řadě chci určitě úspěšně zvlád-

nout maturitu a dál studovat na vysoké ško-
le, ale samozřejmě se chci nadále věnovat 
karate, sbírat víc zkušeností a ty potom 
předávat někomu jinému.

Děkujeme Veronice za rozhovor. Přeje-
me jí dosažení všech vytyčených cílů nejen 
sportovních, ale i osobních.

R.R.

Žně našich fotbalistů
Bojanovský tým A mužstva mužů vyhrál v neděli 1. 6. na domácím hřišti nad týmem z Dub-

ňan. A to zaslouženě  9:0. Branky střelili Pospíšil Josef  -  4x, Mráka Michal -  3x, Příkazský 
Miroslav  -  2x. Tak tohle vítězství nás skutečně potěšilo.                            Dana Pospíšilová

Zleva: ved.mužstva Veselý Vítězslav, Pospíšil Josef, Miklík Zbyněk, Hubáček Martin, Vojáček Ladislav, 
Makudera Josef, Lelka Zdeněk, Mráka Michal, asistent: Hubáček Miroslav, Račický Michal, Příkazský 
Miroslav
Spodní řada : Štiglic Aleš, Seják František, Pospíšil Martin, Zhříval Jiří, Blaha Vladimír, Janů Pavel, Smrž  
Radek, Opavský Petr
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Co nás čeká
 12. 7. 2008 Indiánské léto (Myslivna) 
 13. 7. 2008 Koncert skupiny FLERET
 18. 7. 2008 Taneční večer se skupinou JAMA (Myslivna)
 19. 7. 2008 Slavnostní otevření Obecního úřadu a knihovny
 26. 7.  2008 Setkání Harmonikářů (Klub seniorů)
 3. 8. 2008 Žně našich předků
 5. – 9. 8. 2008 Letní kino
 15. 8. 2008 Taneční večer se skupinou JAMA (Myslivna)
 24. 8. 2008 Zahrávání hodů 
 30. 8. 2008 Slovácký desetiboj o pohárek stařečka Vlkanice
 31. 8. 2008 Zarážání hory
 13. 9. 2008 Soutěž O pohár starosty obce (SDH)
 26. 9. 2008 Předhodový koncert
 27. 9. 2008 Předhodové zpívání u cimbálu
 28. 9. 2008 Svatováclavské hody (DH Skaličané)
 29. 9. 2008 Svatováclavské hody (DH Večerka)
 30. 9. 2008 Svatováclavské hody (DH Ištvánci)
 4. 10. 2008 Soutěž O nejkrásnějšího strašáka z dýně (SDH)
 5. 10. 2008 Hodky s vinobraním (DH Lácaranka)
 21. – 23. 11. 2008 Hudební slavnosti sv. Cecilie
 7. – 14. 12. 2008 Vánoční výstava

poz vánk y

v neděli 13. července 2008 
v 19.00 hod.

KONCERT SKUPINY 

FLERET
s Jarmilou Šulákovou

OBEC  DOLN Í  BOJANOV ICE  POŘ ÁDÁ

Koncert se koná Pod zeleným v Dolních Bojanovicích.
V případě nepřízně počasí se koncert koná 

v Obecním domě.
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Úterý   5. 8. 2008     Vstupné 50,- Kč

U MĚ DOBRÝ  (102 min.) Česká komedie, 2008, Režie: Jan Hřebejk 
Hrají: Bolek Polívka, Jiří Schmitzer, Petr Forman, Miroslav Vladyka, Josef Somr, 
Lenka Vlasáková. 
Mariášová komedie, která připomíná nejen Pelíšky, ale i Pupendo.

Středa  6. 8. 2008     Vstupné 50,- Kč

TAKOVÁ  NORMÁLNÍ  RODINKA  (90 min.) Česká komedie, 2008, Režie: Patrik Hartl
Hrají: Jiří Mádl, Eva Holubová, Marián Labuda, Monika Zoubková, Vanda Hybnerová, Ľubo Kostelný, 
Ivana Chýlková, Liliana Malkina.
Celovečerní film, který vznikl na motivy jednoho z nejoblíbenějších českých 
televizních seriálů a knihy Fan Vavřincové.

Čtvrtek  7. 8. 2008     Vstupné 50,- Kč

INDIAN JONES A KRÁLOVSTVÍ KŘIŠŤÁLOVÉ LEBKY    (123 min.)  
USA, akční, dobrodružný, 2008, Režie: Steven Spielberg
Hrají: Harrison Ford, Karen Allen, Shia LaBeouf, Cate Blanchett, John Hurt, 
Ray Winstone, Jim Broadbent, Andrew Divoff a další.
Indian Jones, profesor archeologie na prahu penze, pátrá v novém dobrodružství po další slavné 
relikvii – záhadné Křišťálové lebce.

Pátek  8. 8. 2008  Vstupné 90,- Kč - děti v doprovodu rodičů zdarma

NEJKRÁSNĚJŠÍ  HÁDANKA   (98 min.) Česká pohádka, 2007, Režie: Zdeněk Troška
Hrají: Jan Dolanský, Ladislav Potměšil, Veronika Kubařová, Miroslav Táborský, Taťjana Medvecká, 
Václav Vydra nejml.
Matěj se dostane na královský hrad, kde probíhá velká soutěž o ruku princezny Rozmarýny. 
Kdo uhodne tři hádanky, stane se jejím ženichem, ale...

SVATBA  NA  BITEVNÍM  POLI (100 min.) Česká komedie, 2007, Režie: Dušan Klein
Hrají: Bolek Polívka, Josef Somr, Zlata Adamovská, Jan Budař, Monika Hilmerová, 
Taťjana Medvecká, Miroslav Šimůnek a další. 
Úsměvná komedie o chlapech s hlavou v oblacích, hříšných touhách lásky a jedné svatbě, 
která skončila málem jako bitva u Waterloo.

Sobota  9. 8. 2008     Vstupné 90,- Kč 

VÁCLAV (97 min.) Česká komedie/drama, 2007, Režie: Jiří Vejdělek
Hrají: Ivan Trojan, Jiří Lábus, Emília Vášáryová, Jan Budař, Zuzana Kronerová, Petra Špalková, 
Martin Pechlát a další.
Václav je vesnický outsider, který ve svých 40 letech žije s maminkou pod jednou střechou.

BOBULE (90 min.)  Česká komedie o víně, 2008, Režie: Tomáš Bařina
Hrají: Kryštof Hádek, Tereza Voříšková, Václav Postránecký, Jiří Bábek, Tomáš Matonoha, 
Lucie Benešová, Lubomír Lipský a další.
Letní komedie z moravské vinice,  příběh dvou kamarádů Honzy a Jirky.

LETNÍ KINO – DOLNÍ BOJANOVICE 2008
Promítá se na fotbalovém hřišti TJ, začátky vždy ve 21.00 hod.
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matr i ka

Bojanovský rodák 
Ing. Dr. František Esterka, CSc. 
se 9. dubna 2008 dožil požehnaného věku 
90 let. Život neměl jednoduchý. V dětství 
přišel o maminku. Díky svým vlastnostem – 
inteligenci, zvídavosti, ctižádostivosti a pre-
ciznosti vystudoval několik vysokých škol. 
Byl zakladatelem Slováckého krúžku v Dol-
ních Bojanovicích. Za okupace byl vězněn 
a v r. 1951 byl falešně obviněn ze špionáže 
a opět vězněn. Je spoluautorem publikace 
Dolní Bojanovice a nadšeným folkloristou. 
Nyní žije se svou rodinou v Brně. 

Starosta Mgr. Vlastimil Jansa, místosta-
rostka Ing. Eva Rajchmanová a RNDr. Stani-
slav Bílík, CSc. pogratulovali panu Esterkovi 
k životnímu jubileu přímo v jeho bydlišti. 

Při této příležitosti nám, občanům Dolních 
Bojanovic, poslal pan doktor vzkaz:

Ať si Bojanovčané drží svoje JÁ. Ať 
nezapomenou na historii, která je bohatá 
a kterou je třeba připomínat obzvláště 
mladé generaci. Máte být na co hrdí! Byla 
by historická škoda, kdybyste o to byli při-
praveni. R.R.

HONORÉ DE BALZAC: 
„Cítit, milovat, trpět, obětovat se bude 
vždycky obsahem života ženy.“

Druhou květnovou 
neděli jsme si připomněli

DEN MATEK
Neexistuje dárek, kterým by se dalo 
zcela ocenit to, co dělá dobrá matka 
pro své děti a rodinu.
A tak největším dárkem pro maminky 
jistě bude, když jejich Den nebude jen 
druhou květnovou neděli, ale víckrát 
v roce.

R. R.

Pan učitel PAVEL JANEČEK 
– regenschori a sbormistr by se letos 

dožil 85 let 
(nar. 16. 7. 1923 – 10. 4. 2002). 

Byl významnou osobností kulturního, 
duchovního i náboženského života. 

Vzpomínají na něj nejen jeho žáci 
a muzikanti, ale i všichni ostatní, 

kteří ho znali.

(Pozn. O životě a díle pana učitele 
Pavla Janečka se připravuje nové DVD 

s ukázkami hudby.)
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Jméno Datum nar.
Havlíková Barbora 10. 3. 2008
Rygar František 28. 3. 2008
Makuderová Nela 29. 3. 2008
Klubusová Viktorie 30. 3. 2008
Zelinka Adam 3. 4. 2008
Koliba Daniel 7. 4. 2008
Mráková Nikol 8. 4. 2008

naro zen í

24. 5. 2008  Dolní Bojanovice Tomáš Budín
  Jana roz. Bílková

31. 5. 2008 Dolní Bojanovice Marian Bohun 
  Zdenka roz. Nováková

7. 6. 2008 Mutěnice Miroslav Herka 
  Lenka roz. Buchtová

Marie Salajková Prostřední  128 70 let 25. dubna 2008
Cecilie Mrkvová Krátká 688 80 let  6. května 2008
Ludmila Bravencová Hlavní  355 77 let  12. května 2008
Květoslava Herková Zelnice  590 81 let 14. května 2008

úmr t í

sňa t k y

Jméno Datum nar
Blaha Tomáš 11. 4. 2008
Herka Marek 4. 5. 2008
Račická Sára 7. 5. 2008
Ištvánek Petr 15. 5. 2008
Pazderková Amálie 15. 5. 2008
Bílková Veronika 18. 5. 2008
Frolec Šimon 21. 5. 2008
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i n zer ce„Krév vře v žilách, pot teče čirúškem.
Ke startu zamává, Vlkanica širúškem.
Chlapé bojujú jak šelmy líté
Baby majú huby otevříté
Vavřineček potem zakřepčí
Ať vyhraje ten najlepčí.“

Eště ani neschládli zpotění chlapi od 
posledního desetiboja a už sa to zasej 
blíží. Takže týmto sa na vědomosť  dává, 
že 30. srpna 2008 budú zas praskat 
kosti, mlha bude stúpat ze 
zpotěných borcú a celé to bude zakon-
čené buď plačem alebo smíchem, pod-
lá teho, kerý borec jak skončí. Takže 
šecí dojdite tú sobotu zazávodit alebo 
povzbudit tých, co závodit budú.
Šecí závodníci dostanú nejakú cenu 
a pohárek od starého Vlkanice, esli 
sa teho teda dožije.
Ídlo tam také bude a pit bude také co. 
Prezentácia bude půl hodiny před 
začátkem a ten začne možná o dvoch 
odpoledňa alebo o půl třetí alebo 
o třech. Zbytek sa dozvíte z plagátů 
a tých webových listú nebo stránek 
(obecní web, www.vino-info.cz). 
No to snáď stačí, takže sa uvidíme

v sobotu 30. srpna 2008 na 
II. ROČNÍKU DESETIBOJA 
O POHÁREK STAŘEČKA VLKANICE. 
Bude aj hrát muzika….. Ešče sem 
zapomněl, súťažit sa bude na tancplaci 
Pod zeleným a jak lóni možete aj sázat.  

S pozdravem dobrý deň 
a nerušenú noc strýček Vavřineček.   

Sociální a Finanční poradna ČR informuje

Finanční poradna sjedná slevy pro mladé rodiny 
s dětmi, sociálně slabší skupiny obyvatel, pro seniory, 
pro držitele průkazů TP,ZTP a ZTP-P 
Sociálně finanční poradna městská organizace Hodo-
nín nabízí touto cestou pro všechny klienty slevy:
- na elektrickou energii (roční vyúčtování 
 4 – 6 %)
- na benzin a naftu v síti vybraných čerpacích stanic 
- na služby vybraného mobilního operátora (slevy 
 30 - 40 %), pevné linky, internet, Telefonica O2
- na zákonné a havarijní pojištění osobních aut 
 (10 - 20 %)
- na pojištění domácnosti a nemovitosti (slevy 
 10 - 20 %)
- na dodávku plynu (od června 2008)
Pro držitele průkazů ZTP a ZTP-P navíc sjednají slevy 
také na pojištění za škodu způsobenou zaměstnavateli

V případě zájmu vezměte s sebou:
 vyúčtovací fakturu za elektrickou energii 
 a rozpis bezhotovostní platby SIPO
 vyúčtovací fakturu za plyn a rozpis bezhovotostní 

platby SIPO
 fakturu vašeho mobilního operátora, pevné linky, 

internet
 pojistné smlouvy na domácnost, nemovitost
 smlouvy zákonného a havarijního pojištění osobních 

automobilů
 průkaz TP, ZTP, ZTP-P
 
NEPLAŤTE VÍC , NEŽ JE POTŘEBA!

Finanční poradna dále informuje:
Od 1. června 2008 lze uzavírat stavební spoření pro 
děti do 17 let bez vstupního poplatku. 

Sociální poradna nabízí kontakt na bezplatné právní, soci-
ální, daňové a psychologické služby pro všechny občany 

Bližší informace:
Kancelář, ul.  Scota Viatora 26, Hodonín 695 01
Telefon:  518 321 861
          518 372 187  
          737 427 961
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Zábradlí
Schodišt�
M�íže
Stavební záme�nické prvky
Výškové práce pomocí horolezecké techniky

Ú�ední svá�e� ocelových konstrukcí dle �SN EN 287-1 111
Ji�í Imrich, Dolní Bojanovice, Tel.: 720 288 721

nabízí svým zákazníkům 
široký sortiment 
potravinářského

 a drogistického zboží a přejí 
dětem i dospělým 
hezkou dovolenou
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Tel.: 606 914 613

NONSTOP 

T A X I

LUMÍR JANČÍK
Dolní Bo ja no vi ce

nabízí své služby 
při svatebních a jiných 

společenských 
událostech, také 

o nedělích a svátcích. 

STŘEŠNÍ OKNA
VELUX      

KUBESO, ROTO aj.

PRODEJ • MONTÁŽ • STÍNÍCÍ 
DOPLŇKY • SÍTĚ PROTI 

HMYZU 
• KLEMPÍŘSKÉ PRÁCE •

606 747 336 
• 775 247 892

Marek Zelinka   
Dolní Bojanovice 

e-mail: oknamz@seznam.cz
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Kuchyně DPS 
nabízí obědy, 

tři druhy jídel po 50,- Kč. 
Rozvoz zajišťuje Charita 

tel.: 518 372 098

Ubytování nabízíme ve dvou kategoriích - STANDARD 

(*** - s WC, koupelnou, TV, ledničkou) 

a TOURIST (*) v cenách již od 240,- Kč/osobu/noc

s možností snídaně.

Využít lze restauraci s barem, salonek, vinotéku, 

zasedací místnost, prostory pasáže. 

Objednat je možné degustaci regionálních 

vín, ale i kompletní menu za předem 

dohodnutou cenu. Při objednání konzumace 

je nájem prostor zdarma.

ubytování pro vaše hosty
oslavy narozenin
svatby, křtiny
výročí, setkání
schůze,...

CELOROČNÍ  PROVOZ

Informace obdržíte na recepci penzionu nebo na tel.: 775 225 584
e-mail: ubytovani@penzion.vaclav.cz • www.penzion.vaclav.cz

Těšíme se na shledání s vámi v našem penzionu.



Foto: Jaroslav Skočík, Božské Srdce, 1. 6. 2008

Foto: Jaroslav Skočík
Dívčí vínek, 13. 4. 2008

Foto:
 Radek
Herka, 

Krojový 
výlet, 

22. 6. 2008
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Nově otevřená 
prodejna textilního 
zboží 

BETWEEN
v Dolních Bojanovicích 
(naproti ZUŠ) 
vás zve na nákup. 

Otevírací doba: 
PO-PÁ  9.00 – 17.00 hod.
SO   8.30 – 11.30 hod.

BOTEKO, 
VINAŘSKÉ POTŘEBY

přejí všem dětem 
i dospělým 

hezkou 
dovolenou



L. N. Tolstoj: 
„Ze všech věd, které člověk může a musí 
znát, tou hlavní je umět žít tak, 
aby spáchal co nejméně zla a způsobil 
co nejvíc dobra.“




